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Milé žákyně, milí žáci,  

vážení rodiče, přátelé školy, 

kolegyně a kolegové, 

 

každoročním rituálem je vydání ročenky, která hodnotí dění na naší škole v uplynulém 

roce. V tomto případě jde o školní rok 2023/2024.  Ze své pozice hodnotím tento školní rok 

jako velice úspěšný.  

 

I letos poskytovala naše škola ubytování válečným uprchlíkům z Ukrajiny. Počet 

ubytovaných se postupem času ustálil na čísle 55, z toho se většinou jednalo o ženy a děti 

do 18 let. V rámci začlenění uprchlíků do majoritní společnosti zaměstnáváme na celý 

pracovní úvazek dvě zaměstnankyně, v případě potřeby pak i další. Po celý školní rok jsme 

nemuseli v souvislosti s ubytováním řešit žádný problém. 

 

Školní rok se nesl v duchu již tradičních akcí a aktivit. Proběhl adaptační kurz pro nové 

třídy, lyžařské kurzy pro žáky tercie na Pradědu a prvních ročníků na Šeráku, sportovní kurz 

třetích ročníků na Dunajci, basketbalový turnaj absolventů školy – Abiturienský turnaj, 

basketbalový turnaj žáků školy – Mikulášský turnaj, Memoriál Ondřeje Lazeckého  

ve fotbale či Memoriál Šárky Pravdové v matematice. Zároveň se uskutečnily tradiční akce 

organizované žáky – Unplugged 2024 a Valašské hry 2024, tentokrát již čtyřdenní. 

 

Stejně jako v předešlých letech, tak i ve školním roce 2023/2024 jsme se zaměřili  

na postupné naplňování dlouhodobých koncepčních záměrů vedoucích k dalšímu rozvoji 

školy jako instituci poskytující vysokou kvalitu vzdělání. 

 

S cílem prohloubit jazykové kompetence žáků se naše škola přihlásila do programu 

Moravskoslezského kraje Rodilí mluvčí do škol. Zájemci o rozšíření znalostí v cizím jazyce 

mohli navštěvovat kroužek francouzské, anglické a německé konverzace. Současně 

zintenzivňujeme spolupráci s organizací Cloverleave, prostřednictvím které jsme i nadále 

certifikovaným centrem pro přípravné kurzy Cambridge ESOL Examinations (FCE). 

V aktuálním školním roce mnoho našich žáků složilo FCE zkoušky na úrovni C1.  Protože 

naši studenti dosahují vysoké jazykové úrovně, zavedli jsme pilotní projekt výuky „profesní  



 

 

angličtiny“ pro vybrané ročníky. V rámci tohoto projektu si žáci vybírají především odborná 

témata. 

 

I v oblasti investičních akcí byly roky 2023 a 2024 velice úspěšné. V dubnu 2024 byla 

ukončena výměna ležaté kanalizace budovy E (velký domov mládeže) za 2 miliony korun. 

V květnu 2024 jsme ukončili rekonstrukci sociálních zařízení budovy B za 5 milionů  

a v červenci jsme zahájili další investiční akci na rekonstrukci sociálních zařízení budovy C 

ve výši 3 miliony korun. Ve všech případech se jednalo o odstranění dlouholetých 

havarijních  stavů, na které buď nezbýval čas, nebo se nedostávaly finance. Zde je nutno 

poděkovat zejména zřizovateli, který poskytl na tyto investiční akce finanční prostředky. 

  

Další investiční akce souvisí především s postupným zlepšování podmínek pro vzdělávání  

či práci zaměstnanců. Byly zcela rekonstruovány 3 kmenové třídy, došlo k vybudování nové 

učebny hudební výchovy, dále byly rekonstruovány další 2 kabinety pro pedagogické 

pracovníky, ukončena rekonstrukce vnitřního atria ve vestibulu školy za účelem vytvoření 

venkovního posezení pro žáky. Všechny tyto aktivity naplnily rozpočet ve výši cca 3 miliony 

korun.  

 

Z ostatních „drobných“ akcí mohu zmínit další doplnění počítačové techniky za téměř  

300 000 korun či zakoupení nového nábytku do tříd. 

 

V rámci projektové přípravy finišujeme přípravu na vybudování druhé fotovoltaické 

elektrárny o výkonu 47 kWp na střeše budovy E (velký domov mládeže) a na rekonstrukci 

technologické části školní kuchyně ve výši 25 milionů korun. Obě akce by měly být 

realizovány v létě roku 2025. 

 

Z koncepčních záležitostí jsme v roce 2023 zahájili práce na novém školním vzdělávacím 

programu, který bude reflektovat změny rámcového vzdělávacího programu pro základní  

a střední školy. V rámci tohoto nového plánu dojde v naší škole doslova k revolučním 

změnám v přístupu a celkovému pojetí výuky. Zejména u čtyřletého oboru a druhé části 

studia osmiletého oboru budeme klást důraz hlavně na odbornou profilaci žáků  

 výhledem na jejich profesní zaměření. Příkladem může být zavedení povinného předmětu  



 

 

„Kariérové poradenství a zdravý životní styl“ v 1. a 2. ročníku, na který bude navazovat 

volba navazujících a otevřených seminářů ve 3. a 4. ročníku. V rámci těchto seminářů pak 

žáci budou cíleně studovat předměty, které budou základem pro jejich profesní dráhu. 

Počty seminářů se v některých případech až zesedminásobí. Start nového ŠVP proběhne 

od školního roku 2025/2026. 

 

Škola není ale pouze učení a práce. Stala se také místem, kde studenti realizují své zájmy  

a aktivity. Naši žáci se zapojili do mnoha zájmových a společenských aktivit. Na škole 

působí již tři pěvecké sbory, které mají za sebou celou řadu veřejných vystoupení, někteří 

žáci pořádali přednášky či výstavy.  

 

Mnohé budou zajímat výsledky letošních maturitních zkoušek. V maturitním roce 2024  

se k jarnímu termínu přihlásilo 69 žáků. Všichni žáci byli k maturitní zkoušce „připuštěni“. 

Bohužel po mnoha úspěšných letech v roce 2024 někteří maturitní zkoušku nezvládli podle 

svých představ. V rámci profilové zkoušky 8 žáků neuspělo a budou zkoušku opakovat v září 

2024. V rámci společné části maturitní zkoušky pak jeden žák neuspěl v didaktickém testu 

z anglického jazyka. 

 

S maturitní zkouškou úzce souvisí také výsledky přijímacího řízení. V roce 2024 proběhly 

přijímací zkoušky v novém formátu – centrálně řízené první a druhé kolo přijímacího řízení. 

Pro školní rok 2024/2025 jsme otevírali dvě třídy čtyřletého oboru a jednu třídu 

osmiletého oboru. Všechny třídy byly po ukončení přijímacího řízení naplněny, tzn. v září 

2024 nastoupí do prvních ročníků 90 nových žáků. Za pozitivní považuji zvýšený zájem  

o studium matematiky ze strany žáků ze vzdálenějších míst regionu a s tím související 

zájem o ubytování na domově mládeže. 

 

V závěru bych rád poděkoval všem partnerům školy za poskytování organizační i materiální 

pomoci. Rovněž děkuji všem pracovníkům školy, žákům a rodičům za skvělou spolupráci  

a úspěšný průběh školního roku 2023/2024. Věřím a doufám, že následující dva měsíce 

prázdnin či dovolené přinesou všem potřebné uklidnění a poskytnou dostatečný prostor 

pro nabytí nových sil. 

Mgr. Pavel Mrva  



 

 

 Čas vína, školních penálů a podzimní rovnodennosti. Začínají dovolené starších, svobodných 
a bezdětných. Pláže bez rozeřvanců a bez dětí. Skončila sezóna okurek a v novinách si třeba 
přečteme i něco normálního. Ale zase se dozvíme, kdo na večírku ukázal kalhotky, komu 
vykoukla bradavka, kdo tančil u tyče nahoře bez a koho právě sbalil Jaromír Jágr. 
 Všichni jsme ještě rozehřátí z dovolené, ale opět stojíme u svých pultů, 
gynekologických stolů nebo se skláníme nad svými stroji. 
 Začíná babí léto, nádech domova důchodců. Však také v září slavíme Mezinárodní den 
Alzheimerovy choroby. Prodlužující se průměrný věk dožití nám dává stále větší šanci se 
s Alzheimerem seznámit. 
 Některé statistiky uvádějí, že se na výzkum vyšší chuti na sex a plastické operace prsou 
vynaloží mnohonásobně více prostředků než na léčbu Alzheimerovy choroby. Z toho 
bychom mohli usuzovat, že v naší generaci budou v důchodu převažovat ženy s velkými prsy 
a muži s nezměrnou chutí na sex, ale v obou případech si nebudou moci vzpomenout, 
k čemu je to vlastně dobré. 
 

zdroj: internet 
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Vzpomínka na exkurzi v Archeoparku Chotěbuz 
 „Meleme, meleme…“ zaznělo nejen ve zfilmované pohádce Pyšná princezna,  
ale i u nás na dějepisné exkurzi v Archeoparku v Chotěbuzi. 
 Prima a sekunda se seznámila teoreticky během své výuky s dějinami Slovanů,  
kteří přišli na naše území na začátku středověku, na exkurzi nastal čas si tyto dějiny 
„osahat“. 
 Dřevěná palisáda nás přivítala při příchodu do areálů, prošli jsme bránou a ocitli jsme 
se na slovanském sídlišti. Juchú, je čas na průzkum! 
 „Pozor na hlavu, když lezeš do polozemnice! Nestřílej z luku, když se tvůj spolužák 
vydal do palebné zóny pro šípy! Ty meče nejsou na hraní!“ 
 Ano, vyzkoušeli jsme opravdu vše, co mohl archeopark nabídnout. Nakonec jsme 
objevili u jednoho z domků dva mlýnské kameny a obilí: „Meleme, meleme…“ 
 

              Mgr. Bc. Irena Janesová 
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Polyglotem v 21. století 
 I když by se mohlo zdát, že moderní doba není příliš nakloněna učení se jiným cizím 
jazykům než angličtině, popřípadě že se všichni spoléhají na aplikace a překladače, nemusí 
tomu tak nutně být. Důkazem je naše studentka Karin Poppová ze septimy. 
 Anglicky se učí od základní školy, v tercii začala s němčinou a ve volném čase se věnuje 
španělštině, francouzštině či řečtině. Tento rok Karin dosáhla vynikajících výsledků –  
v němčině se umístila na krásném 2. místě v okresním kole v Novém Jičíně a v krajském kole 
ve španělštině jí uniklo první místo jen o několik setin bodů. Vzhledem k tomu, že jejími 
konkurenty byli studenti španělského gymnázia v Ostravě, jedná se o vynikající výsledek. 

                 
   Mgr. Marie Indráková 
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Stipedium Nadačního fondu HF pro studenty GMK 
 Studenti z pěti gymnázií v Moravskoslezském kraji a jednoho gymnázia kraje 
Karlovarského se na konci loňského školního roku ucházeli o stipendium Nadačního fondu 
HF, který se se svým projektem Lingua Franca věnuje podpoře jazykového vzdělávání 
studentek a studentů středních škol. 
 Projekt má za cíl dlouhodobě motivovat středoškoláky z České republiky k dosažení 
jazykové úrovně C1 v anglickém jazyce. Tato úroveň jim zajistí nejen možnost přijetí na 
vysoké školy v zahraničí, ale především jim umožní obstát v silné konkurenci pracovního 
trhu v Česku, v EU nebo kdekoliv po světě. 
 Letošní stipendium, které hradí náklady na zkoušku Cambridge English C1 Advanced, 
bylo v srpnu uděleno celkem čtyřem studentům. Dva z nich jsou studenty našeho 
gymnázia, Adéla Grichová a David Jarčík. Oba dosáhli ve zkoušce C1 Advanced téměř 
maximálního počtu bodů, který lze ve zkoušce získat, a tím se stali vlastníky certifikátu  
na úrovni C2.  
 Oběma velmi gratulujeme stejně jako dalším studentům, kteří Cambridgské zkoušky  
v loňském školním roce úspěšně složili.  
Více informací o fondu naleznete zde: Nadační fond HF (nfhf.cz) 

  
 Mgr. Bc. Gabriela Martinásková 
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Art and Science 
 Věda nikdy nezklame. To my už víme, a proto se na VŠB studenti sexty a septimy rádi 
vrací! Akce „Art and science“ nás opět nezklamala a nabídla mnoho podnětů, jak využít 
toho, co už víme nebo se v brzké době dozvíme. 
     

Mgr. Tereza Sláčalová 
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4. B v letní Praze 
 Od 11. do 13. září si studenti 4. B vychutnávali nejen krásy Prahy, ale i letní slunečné 
počasí. 
 Pondělní část exkurze jsme zahájili na Loretě, kde se nás ujala kunsthistorička, paní 
Baštová. Vysvětlila nám barokní symboly na obrazech, které jejím přičiněním byly objeveny 
v kryptě před několika málo lety, a provedla nás celým komplexem. Pak jsme se vydali  
do areálu Pražského hradu v doprovodu paní Olgy Rohelové, členky Společnosti bratří 
Čapků. Jednotliví studenti odprůvodcovali známé památky: Matyášovu bránu, chrám  
sv. Víta, Vladislavský sál, Starý královský palác, baziliku sv. Jiří, Jižní zahrady a Plečnikovy 
úpravy Hradu. Po rozchodu na občerstvení nás paní Rohelová zavedla k dvouvile bratří 
Čapků na Vinohradech a poutavě povídala o jejich životě a tvorbě. Každému věnovala 
drobný dárek v podobě brožury o díle nejen obou bratrů, ale i jejich sestry Heleny. Večer 
studenti zhlédli představení Návštěva na Nové scéně Národního divadla. Jednalo  
se o divadelní adaptaci stejnojmenné povídky Emila Hakla. Herecky v ní zazářili David 
Prachař, Saša Rašilov, David Matásek, Ondřej Pavelka a Tereza Jarčevská s muzikantem 
Petrem Šmídem. 
 Úterní program začal návštěvou Národního památníku hrdinů heydrichiády, 
pravoslavného kostela sv. Cyrila a Metoděje a krypty, kde se ukrývali Jan Kubiš, Josef 
Gabčík, Adolf Opálka, Josef Bublík, Josef Valčík, Jaroslav Švarc a Jan Hrubý. Pak se studenti 
přemístili do Armádního muzea Žižkov, kde si mohli prohlédnout expozice, které mapují 
české dějiny od prvních stop osídlení po naši současnost. Úterní odpoledne bylo v režii 
každého účastníka exkurze. Někdo odpočíval na Střeleckém ostrově, někdo navštívil svou 
rodinu, někdo zavítal do Werichovy vily na Kampě… V podvečer se studenti sešli v hledišti 
Činoherního klubu, kde z prvních řad mohli vnímat jevištní výkony Ondřeje Sokola, Kateřiny 
Lojdové a Martina Fingera ve hře Zrada Harolda Pintera. 
 Středeční dopoledne jsme strávili v Zítkově a Schulzově budově Národního divadla. 
Zasvěcený výklad sympatického průvodce nás obohatil o informace o základních kamenech 
ND, o obou architektech, o výzdobě interiérů a exteriérů, o dobrých inscenacích, které jsou 
uváděny v této divadelní sezóně. 
 I když někdy studenti trpěli hladem a žízní, i když se někdo občas opozdil na místě 
srazu, i když jsme vlak domů stihli jen tak tak, byl pobyt v Praze hezkým prodloužením léta 
na začátku školního roku. 
        

   Mgr. Markéta Tesařová a Mgr. Karolína Neumannová 
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Adaptační kurz aneb Jedna myška žádná myška 
 Primáni a studenti prvních ročníků vyrazili hned zkraje nového školního roku na již 
tradiční adaptační kurz. Rekreační areál U Kateřiny ve Štramberku je ideálním místem pro 
otrkání se, navázání nových přátelství i lásek, ale taky sblížení se s třídními profesory, což se 
v průběhu studia může jistě nejednou hodit. Svou premiéru si jako třídní primy odbyl Vojta 
 Skotnica, zkušená matadorka Pavlína Andreeová, třídní 1. B, zase splnila bobříka 
odvahy, když přespala v chatce, v níž prokazatelně rejdila myš. Obstála na výbornou.  
Pro kolegu Baláše a jeho kvintu to byl už druhý společný adaptační kurz, takže frekventanti 
této třídy měli dostatek času okukovat osazenstvo 1. B. Při různých aktivitách a hrách se 
kolektivy dokonale poznaly a přechod do nového prostředí bude pro všechny určitě snazší. 
 Štramberskou idylu podtrhlo i krásné počasí. Doufejme, že dobrá nálada i přátelské 
vztahy vydrží až do maturity. 
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 Říjen jako říje? Říje označuje zvýšenou pohlavní aktivitu při páření savců. Ale nebojte, 
pro rod Homo sapiens už to není povinné. Pohlavní lačnost nebývalé síly se týká hlavně 
zvířat. 
 Lidé se kontrolují a vědí, co se patří nebo by alespoň měli. Tato samice placentárních 
savců (kromě lidoopů a lidí) jsou naprogramované podle periodických zvratů svých 
hormonů. Stavy říje, kdy jsou samice plodné, se u nich střídají s obdobím klidu. O své říji 
dávají světu vědět. Hárají a svému okolí hlásí, že nastal ten pravý čas. V takových chvílích 
jsou samice žádostivé a samci rujní. 
 Kočky se mrouskají, králice ramlují, kráva se běhá, svině bouká, klisna se blýská a liška 
kaňkuje. Jenom my lidé se pořád stereotypně milujeme. A navíc i v době, kdy ani nevíme, 
zda jsou naše partnerky plodné. 
 U lidského rodu existuje totiž skrytá ovulace a ani samotné ženy nevědí, kdy přesně 
počít. A tak vypadáme před svými zvířecími kamarády dost divně. Z jejich pohledu 
souložíme naprosto neúčelně a nadbytečně. A navíc některé lidské samice berou 
antikoncepci, což nepoznáme, a naše reprodukční úsilí jde tím pádem vniveč. 

  

zdroj: internet 
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Sekunda píše všemi deseti 

 Součástí občanské výchovy v sekundě (letos nově od primy) je také naučit se psát  
na klávesnici hmatově = všemi deseti = poslepu = divám se na monitor, co píšu, ne na ruce  
a klávesnici.  
 
K výuce již několik let využíváme program Psaní hravě https://www.psanihrave.cz 
Žáci se učí hmatově psát pomocí čtyř typů cvičení: 
mráčky – písmenka náhodně padají z nebe, 
terč – po napsání 5 slov bez chyby se jim přidá čas, 
rybičky – slova připlouvají zprava, když je opíšou správně, zmizí, text. 
 
 Tuto dovednost ocení naprosto všichni, pro některé je to cesta hravá, pro některé 
trnitá, tak jak to v životě bývá. 
 

    Ing. Šárka Klepáčková 
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Pygmalion v divadle 

 Dne 2. 10. 2023 měly třetí a čtvrté ročníky příležitost shlédnout v Domě kultury Poklad 
v Ostravě-Porubě premiéru vynikajícího divadelního představení v anglickém jazyce – 
Pygmalion v podání profesionálních herců britské divadelní společnosti TNT THEATRE 
BRITAIN, která působí také na Slovensku a v Polsku. Tato divadelní hra irského dramatika G. 
B. Shawa byla pro naše studenty nejen kvalitním kulturním zážitkem, ale také přínosem pro 
přípravu k maturitě z českého i anglického jazyka. Věříme, že se představení 1984, které se 
uskuteční na jaře příštího roku, setká se stejně velkým zájmem našich studentů jako 
Pygmalion. 

                   
 Mgr. Karolína Neumannová a Mgr. Hana Orlová 
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Exkurze žáků EVH na zámek v Hradci nad Moravicí 
 Je slunečné říjnové ráno a žáci hudební výchovy druhých ročníků vyrážejí autobusem 
na nedaleký zámek v Hradci nad Moravicí – po stopách L. van Beethovena  
a F. Liszta. Vítá nás usměvavá průvodkyně a my se dovídáme, že jsme téměř první 
návštěvníci nového okruhu prohlídky, kterou zde připravili pro podzimní a zimní období. 
Seznamujeme se s bohatou historií zámku, procházíme mnoha místnostmi, kaplí, obývacími 
pokoji majitelů zdejšího panství, které jsou vybaveny nádherným a zajímavým mobiliářem, 
a také hudebními salónky, kde obdivujeme vzácné klavíry již zmíněných skladatelů. Hodina 
a půl utekla jako voda, s velkými díky se loučíme s paní průvodkyní, a protože nám počasí 
skutečně přeje, procházíme se ještě po přilehlém parku a po okolí zámku. Dojmů je spousta 
a určitě bude stát za to se na tento krásný zámek zase někdy vrátit. 
 

Mgr. Radmila Štípková a Mgr. Jindřich Foltas 
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Návraty 
 S novou divadelní sezonou jsme se vrátili do naší oblíbené ostravské Arény (Komorní 
scéna Aréna). Sázka na jistotu. Pro studenty 1. a 2. ročníků jsme vybrali představení Švejkův 
návrat. Titul může být trochu zavádějící, nešlo ani tak o postavu Švejka jako spíše  
o autora. Zatímco my jsme se přijeli dozvědět a bavit, legionář Hašek se po 1. světové válce 
vracel z Ruska s pověřením bolševiků informovat. 
 Hra měla poněkud „pomalejší start“, ale postupně to na jevišti gradovalo. Hašek nebyl 
představen jako čítankový hrdina, ale jako člověk, který bojoval s démony všeho druhu,  
ať už to byl alkohol, morálka, politika, podrazy a snad i svědomí. 
Povědomí o klasické literatuře už dnes mezi studenty není tak veliké, takže je možná 
Haškův život ani tolik nešokoval, stejně jako to, že hrdinové na jevišti „nešli pro slovo příliš 
daleko“. 
 Zkrátka není návrat jako návrat. Ten náš byl povedený. Zaplnili jsme celé divadlo. Bylo 
to dlouhé, ale inspirující. Studenti se tvářili spokojeně, někteří to dokonce vyjádřili i slovně. 
Myslím, že jsme měli při výběru představení opět šťastnou ruku. 

 
Mgr. Pavlína Andreeová 
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Přes pole ve Frenštátu pod Radhoštěm 
 26. září se naši žáci zúčastnili tradičního přespolního běhu ve Frenštátě  
pod Radhoštěm a vedli si opět výborně. 
 Družstvo chlapců primy a sekundy (Kubínek Vojtěch, Spiller Benjamín, Chrástek Filip, 
Štika Hynek a Berger Tobiáš) vybojovalo krásné 2. místo, stejně jako ve své kategorii 
družstvo dívek SŠ (Dostálová Aneta, Weislechnerová Soňa, Hierschová Natálie, Zdichová 
Kateřina, Pesničáková Tereza). Družstvo chlapců SŠ (Šeděnka Vít, Willaschek Petr, Neubauer 
Adam, Pokorný David, Sukup Vojtěch) pak dosáhlo úspěchu nejvyššího, kdy si doběhli 
pro 1. místo. 
 Také je třeba zmínit úspěchy jednotlivců, kde Vojta Kubínek doběhl ve své kategorii 
jako druhý. V kategorii chlapců SŠ byl nejrychlejší Adam Neubauer, v jehož závěsu doběhl 
David Pokorný. 
 Všem gratulujeme ke krásným výsledkům a děkujeme za vzornou reprezentaci školy. 
              

 Mgr. Barbora Šeděnková 
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DiscoverEU 
 Projet se Evropou a ušetřit tisíce? Je to možné z iniciativy DiscoverEU Evropské unie. 
Tuto možnost měl také náš student Tomáš Jelínek ze 4. B, který se rozhodl ukázat svým 
spolužákům, co zažil a jak se k podobným zážitkům mohou dostat také oni. Děkujeme. 

 
Mgr. Vít Šustek 
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Plenér na bíloveckém zámku 
 Dne 20. září se výtvarná skupina třídy 2. C účastnila úžasného programu vymyšleného 
paní profesorkou Janesovou. 
 Vyzkoušeli jsme si malbu na plátno přímo v prostorách bíloveckého zámku, kde sídlí 
galerie MORITZ. Měli jsme na výběr mezi malbou krajiny a abstraktním uměním. Vše bylo 
pod dohledem paní Rosany de Monfort. Atmosféra v zámku byla okouzlující a probudila  
v nás uměleckého ducha. Obrazy se velice povedly a všichni jsme si to náramně užili. 

 
     Adéla Matějová, 2. C 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

16 



 

 

 

20 let vzpomínek na Ondru Lazeckého 
 Tak jako každý školní rok i letos se pořádal Memoriál Ondry Lazeckého, bývalého 
studenta našeho gymnázia. Od roku 2004 se Memoriál skutečně stal dlouholetou tradicí. 
Nejedná se však o pouhý školní turnaj. 
 Dne 7. 10. 2023 tomu bylo přesně 20 let, co Ondra odešel. Ne jenom jeho rodina si 
přála, aby Memoriál Ondry Lazeckého byl více než jen fotbal, ale aby každý další ročník byl 
zároveň symbolem vděčnosti za každý nový den a připomenutím toho, že naše vztahy 
s lidmi jsou jednou z nejdůležitějších hodnot, na kterých v životě záleží. 
 Za organizační tým bych tímto chtěl poděkovat nejen všem studentům – ať už se 
zúčastnili anebo jenom fandili – ale zároveň i učitelům, za jejich ochotu a pomoc  
při organizaci a všem za to, že se na chvíli zastavili a zavzpomínali – na Ondru nebo také 
další bývalé studenty či profesory, kteří nás předčasně opustili. 
 Ještě jednou děkujeme, a gratulujeme vítězným třídám Kvintě (1. místo), 4. B (2. místo) 
a 2. B (3. místo). 

           
Za organizační tým, Vojtěch Sukup z Oktávy  
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 A na půl roku máme zase po ptákách, tedy po listech. Nastala doba nudismu. Stromy 
se před námi svléknou jako septimánka na pláži a ani trochu se při tom nestydí.  
 Slavíme Dušičky, svátky všech zesnulých. Koupíme svíce a upalujeme s nimi  
na hřbitov. I když… Jak kdo. Dnes frčí Halloween. Nedávno jsme slavili VŘSR (oslavy byly 
sice v říjnu, ale Aurora do toho práskla skutečně až v listopadu), ale teď vydlabeme dýni, 
uděláme ze sebe čarodějnici (některé ještě větší) a pak křepčíme u ohně a hrajeme si na 
Ameriku. 
 V listopadu se studenti dostávají tradičně do křížků se státní mocí. Jednou to bylo 
v devětatřicátém, naposledy v osmdesátém devátém, a to se jim naštěstí povedlo. Díky 
nim nestojíme fronty na banány, nejezdíme pořád k Baltu do NDR, neříkáme si soudruhu 
a v podstatě děláme, co chceme, když na to máme. 
 V listopadu se narodil Larry Flynt, asi nejznámější vydavatel obrázkového časopisu  
pro dospělé. Na veřejnosti ho čte sice málokdo, ale můžeme se u něj zahřát během 
chladných večerů, zvláště v situacích, kdy svatý Martin přikluše už v listopadu na svém 
bělouši. 

          
zdroj: internet 
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Projekt „Želvušky“ 
 Naši nováčci, studenti 1. B, se velmi aktivně a zodpovědně zapojili do projektu 
výzkumu želvušek, který organizuje UP Olomouc.  
 Naši studenti pečlivě nasbírali cca 40 vzorků mechů a lišejníků (odtud se budou 
izolovat želvušky) a tyto byly odeslány do výzkumu UPOL. Naopak z UPOL byly poslány  
již separované želvušky, které si naši studenti prohlédli pod mikroskopem a zažili  
tak neopakovatelné setkání s podivným organismem.  
 Želvušky jsou mikroskopické organismy, které ve stavu anabiózy přečkají radioaktivní 
záření, vysoké i nízké teploty. Po zalití vodou ze stavu anabiozy opět ožívají. Dokážou 
úspěšně přežít i vesmírné vakuum, proto jsou v současnosti velmi zkoumány. 
Slangově se jim říká „mechové prasátko“. 

    
Mgr. Sylva Roháčková 
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Zabojovali jsme ve volejbale 
 24. října jsme se zúčastnili okresního kola středoškolského turnaje ve volejbale v hale 
ZŠ Komenského v Bílovci. Náš chlapecký i dívčí tým bojoval urputně proti ostatním školám. 
Konkurence byla veliká, ale i přes to jsme si to užili. 

        
     Rozálie Dubcová a Matěj Klepáček, septima 

 
  
 Dne 24. 10. se v Bílovci konal středoškolský turnaj ve volejbale. Zúčastnily se ho školy 
napříč celým okresem. Vášeň pro sport společně s přátelskou rivalitou naplnila halu 
krásnou atmosféru. Přestože konkurence byla silná, nezaostávali jsme a každý bod ihned 
vraceli zpět soupeři. Při zpracování míče nám přišly vhod i fotbalové schopnosti,  
neboť jsme občas nestihli zareagovat dost rychle rukama, a tak jsme museli míč přijmout 
pomocí nohou. 
Navzdory naší snaze jsme se nedokázali přes těžké soupeře probojovat k medailím,  
avšak nabyli jsme cenné zkušenosti, jež nám příští rok jistě pomohou po cestě na stupeň 
vítězů. 
 

   Mgr. Petra Piková 
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Pedagog z bíloveckého gymnázia je tamburaš 
 Tamburašský soubor Brač ze Studénky, který vedou dirigent Petr Olbrecht a pedagog 
Gymnázia Mikuláše Koperníka v Bílovci Jindřich Foltas, vystoupí v pátek 10. listopadu 
na koncertu v Kulturním domě Bílovec. 
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V Zoologickém kroužku pečujeme o domácí zvířátka  
 V rámci pondělního Zoologického kroužku se učíme starat o domácí zvířata (krmení, 
výměna podestýlek). Také se chystáme na biologické soutěže, v současné době na ZOO 
soutěž, která proběhne tento týden v Ostravě. 
  

   Mgr. Lucie Fiurášková 
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Daruj krev s námi 
 Krevní centrum Fakultní nemocnice Ostrava patři mezi jedno z největších zařízení 
transfuzního lékařství/transfuzní služby v České republice. A právě proto jsme v loňském 
školním roce zahájili s Krevním centrem spolupráci. 
 V předposlední den měsíce října se uskutečnila přednáška pro naše studenty třetích 
ročníků, kteří se mohou po dovršení osmnácti let stát dobrovolnými dárci. Velmi zajímavé 
povídání si opět připravila paní Naděžda Kalužová z marketingu Krevního centra FNO. 
 Mezi studenty se našlo pár zájemců, kteří by se rádi do projektu zapojili, za což jsme 
velmi vděční (a nejen my). Rádi bychom spolupracovali také s rodiči i širší veřejností,  
a proto pokud je mezi Vámi někdo, kdo by se rád stal dárcem, ale chtěl by k darování krve 
vědět více, obraťte se na Krevní centrum FNO, případně vám dotazy zodpoví na naší škole 
paní učitelka Barbora Krayzlová. 
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Již 5 let píšeme hravě 
 Žáci osmiletého gymnázia si osvojují hmatovou metodu při psaní všemi deseti 
v programu Psaní hravě. Zdánlivě vše vypadá jako jednoduchá hra, ale bez píle, 
systematičnosti, pravidelnosti nemůže přijít úspěch a sklizeň sladkého ovoce v podobě 
úspory času při psaní jakéhokoliv textu. A třeba i při psaní zápisů v hodinách. 

     
Ing. Šárka Klepáčková 
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Získejte Stipendium Lingua Franca Stipendium  
pro zkoušky CAE 
 Milé studentky a studenti, dovolujeme si Vám oznámit, že byl otevřen nový ročník 
jazykového projektu Lingua Franca Stipendium, na kterém naše gymnázium spolupracuje  
s Nadačním fondem HF. 
Od dnešního dne se o toto jazykové stipendium můžete ucházet. 
 V minulém roce se podařilo získat některým našim úspěšným studentům.  
Buďte dalšími, komu se to podaří. 
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Čapek očima odborníka 
 Na naší škole se v pátek 3. listopadu konala beseda o jednom z nejvýznamnějších 
českých spisovatelů – Karlu Čapkovi. Přednášel nám Hassan Zahirović, který je znalcem 
Čapkovy tvorby i životního příběhu. Dozvěděli jsme se, že Čapek byl nejen literát,  
ale i novinář, dramatik, filozof. Zaujaly nás i zajímavosti o jeho rodině a přátelích. Náš host 
nám také ukázal příklady inscenací a vysvětlil některé zajímavé souvislosti, které se  
v Čapkových dílech objevují. A víte, kde je Karel Čapek ve světě nejoblíbenější? No přece  
v Japonsku! Děkujeme Hassanovi za jeho skvělou prezentaci a těšíme se na další 
spolupráci! 

                                                                                                                             
     Mgr. Vít Šustek 
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Jedeme do Jámy Lvové 
 Žáci primy se registrují a přihlašují do korespondenční soutěže Jáma lvová, kterou 
každoročně pořádá ČVUT. 
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Halloween 
 Dne 25. 10. na našem Gymnáziu Mikuláše Koperníka v Bílovci proběhla již tradiční 
halloweenská party organizovaná studenty. Šlo o zábavné pojetí Halloweenu se spoustou 
her pro děti i starší studenty. Samozřejmě nesměla chybět přehlídka hrůzostrašných 
kostýmů, stezka odvahy a halloweenské občerstvení, které vyrobili naši studenti.  
Ve večerních hodinách se promítal hororový film. Kdo měl ještě po celém dni dostatek 
energie, mohl se připojit v magicky zdobené tělocvičně ke strašidelnému reji. 

 
Za školní parlament Tomáš Zdich 
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Soutěž mladých zoologů 
 V ZOO Ostrava soutěžili mladí zoologové. V kategorii I. soutěžila dvě družstva z Primy 
a v kategorii II. jedno družstvo z Tercie a jedno z Kvarty. Soutěž probíhala celý týden  
od 6. do 10. 11., my jsme se zapojili 9. 11. Tématem letošního ročníku byly evropské šelmy. 
Děkujeme za skvělé výkony, které naši žáci podali. Příští rok se určitě opět zapojíme. 
                                   

  Mgr. Lucie Fiurášková 
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Samet na školách. (Díky, že můžem.) 
 Naše společnost si tento týden připomene události spojené se 17. listopadem 1989, 
události, které vstoupily do povědomí lidí jako sametová revoluce. Tento „samet“ 
přinesl pád totalitního režimu nastoleného v roce 1948 a zároveň otevřel cestu  
k demokracii. 
 17. listopad symbolizuje naši touhu po svobodě a demokracii, své kořeny má už v roce 
1939, kdy mladí lidé projevili svůj odpor vůči jiné totalitě – proti nacismu. 
Připomenutím si těchto událostí chceme dát najevo, že sametová revoluce není jen 
minulostí, ale má význam také pro naši generaci. Právě v současnosti je to nejvýše 
potřebné. Svět je opět rozdělený, v některých i evropských zemích nastupují režimy  
s autoritativními tendencemi, opět narůstá antisemitismus, populismus, násilí. To, že dnes 
žijeme ve svobodě, není samozřejmé. O demokracii se prostě musíme starat. Je to dřina, 
která s sebou nese práva, ale také spoustu povinností. 
 17. listopad je příležitost k dialogu a reflexi nad tím, jak můžeme udržovat a posilovat 
hodnoty, které byly tehdy obhajovány. 
T ěchto několik slov k listopadovým událostem jsme zakončili Modlitbou pro Martu, 
písní, která se stala jedním ze symbolů boje proti totalitě stejně jako její interpretka, 
paní Marta Kubišová. Autoři textu použili motiv z Komenského Kšaftu umírající matky 
jednoty bratrské („Věřím i já v Bohu, že po přejití vichřic hněvu […] vláda věcí tvých k tobě 
se zase navrátí, ó lide český!“, textu, který spatřil světlo světa v nedalekém Fulneku.  
 

Za organizátory akce Michal Karkoška, septima 
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Cvičení pro dobrou věc se opět povedlo! 

 Na sobotní sportovní dobročinnou akci 4. 11. si přišlo zacvičit přes 50 lidí! 
 Účastníci si mohli vybrat z 10 lekcí, které byly vedeny především tělocvikářkami  
z našeho gymnázia. Kruhový a funkční trénink vedla Ivana Šlachtová, Cvičení pro zdravou 
nohu si připravila Petra Piková. Barbora Šeděnková vedla lekce Indoor cycling a Foam 
válce, Magdalena Miláková si připravila lekci Čchi kung a relaxaci. Pozvání přijala také 
Milada Bergrová, která  zájemce příjemně uvolnila na lekcích jógy a Bára Kotásková,  
která si pro ženy připravila BOSU a Port de Bras. 
 Nezbytnou součástí akce byl opět dětský koutek, na Mary Poppins si zahrál kolega 
Tomáš Berger. 
 Na organizaci celé akce se podíleli také dobrovolníci z řad studentů, a to ze třídy 
oktávy a 2. C. 
 A to nejlepší nakonec: Matěji z Bílovce jsme na speciální léčbu přispěli částkou  
8 000,- Kč. 
Díky všem! 
                                                    

  Kabinet TV 
 

  
 
 
 

  

31 



 

 

Zveme na film absolventky GMK 
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Memoriál Šárky Pravdové 
 Dne 10. 11. se na GMK odehrál již tradiční Memoriál Šárky Pravdové. Tato soutěž je 
jednak připomínkou osobnosti předčasně zesnulé paní profesorky Pravdové, jednak 
příležitostí pro zapálené mladé matematiky ze základních škol a víceletých gymnázií  
z celého kraje, jak poměřit své síly s ostatními.  
 Letos nás překvapila rekordní účast. Zavítalo k nám přes 130 studentů. Takový nápor 
byl výzvou jak pro systém zaznamenávání bodů, tak pro školní aulu, všechny zádrhele jsme 
však zvládli zdárně překonat.  
 Konkurence byla opravdu velká a soutěžící v dobré formě. Tempo, s jakým se některé 
týmy propracovávaly příklady, bylo závratné. Za hodinu a tři čtvrtě ti nejlepší zvládli 
vypočítat více než 70 úloh! Vítězné týmy od sebe nakonec dělily jen jednotky bodů.  
 Akce se vydařila a nám nezbývá, než se těšit na příští rok! 

             
Mgr. Markéta Ondrušová 

 

  

33 



 

 

Českoslovenští legionáři 
 Co je to těpluška, obrněný vlak Orlík, transsibiřská magistrála? Proč říkáme kulomet, 
týl? A jak to, že až za první republiky se u nás ve velkém začal pít čaj? Na všechny tyto 
otázky již známe odpověď. Vděčíme za to netradičně pojaté přednášce o československých 
legionářích, která se uskutečnila v říjnu v bílovecké knihovně a kterou jsme se studenty 
třetích ročníků navštívili. Hodina uběhla neskutečně rychle a my jsme odcházeli s hlavou 
plnou nových informací. 
 Někteří ze studentů dokonce na závěr využili nabídky pana přednášejícího  
a vyzkoušeli si část legionářské výbavy. Posuďte sami, byli by z nich fešní legionáři… 

                     
 Mgr. Irena Janesová 

 
  

  

34 



 

 

GMK nestávkuje, ale stávku podporuje 

 Naše gymnázium požadavky stávkujících podporuje, ale stávkovat v pondělí  
27. 11. nebudeme. 
Vyjadřujeme podporu stávky a jsme proti: 

• snížení už tak nízkých platů nepedagogických zaměstnanců (část tabulkových 
platů je i pod minimální mzdou), 

• nekoncepčním zásahům do financování výuky škol (trpí především vzdělávání  
a s tím především žáci), 

• tlaku na snižování počtů a platů ostatních pedagogických zaměstnanců,  
kteří v poslední době jsou velice potřební (psychologové, asistenti, ad.), 

• platovým podmínkám obecně – např. v roce 2021 byla minimální mzda 
cca 15 200,–a plat nepedagogických pracovníků se pohyboval okolo této částky  
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 Vánoce začínají v obchodních chrámech nenažranců už v polovině listopadu,  
by se prodaly všechny ležáky, které se tam celý rok válely. Hrají se koledy a jiné odrhovačky 
abyste změkli a narvali do tašek co nejvíce zbytečností. Hrabivé vášně se stávají 
nesnesitelnými a s pudovou naléhavostí nakupujeme vše, co nám přijde pod ruku. 
 Doma vymeteme kouty, kam jsme celý rok ani nehrábli, zprůhledníme okna a lednice 
narveme k prasknutí. 
 Na Štědrý den se zklidníme. Ti, kteří se postili, uvidí možná k večeru zlatého vepře. 
Pak se nacpeme bramborovým salátem. Pod stromečkem šílíme radostí nad tou báječnou 
flanelovou košilí, kterou jsme už potřetí opravdu nečekali, a na všechny kolem jsme vlídní, 
protože jeden den v roce se to vydržet dá. 

Většina sice upejpavě tvrdí, že silvestra neslaví, ale kolem nás to vypadá úplně jinak. 
Alkohol teče proudem a člověk přemýšlí, proč se neživí jako prodejce amatérské 
pyrotechniky. Pak nám to rychle skončí, a když se probudíme, tak to zase začalo.  

          
zdroj: internet 
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Letošní DOD aneb odpoledne plné úsměvů 
 Bílovecké gymnázium 28. 11. 2023, přesný čas: 13:50. Před vchodem přešlapují první 
nedočkavci-budoucí studenti našeho gymnázia. Kolotoč začíná. 
 Nejprve do šatny, k průvodcům, na statistiku, pak pokusy ve fyzice, chemii, laboratoř 
biologie, vystoupení sboru, laboratoř jazyků… a tak to frčí až do sedmi… omlouváme  
se vám, milí uchazeči, je po sedmé, musíme už končit… A kdy se uvidíme zase?  
 No přece v úterý 23. 1. na Přijímačkách nanečisto! Už nyní se na vás těšíme!  

         
    Organizátoři DOD 
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Nesnesitelné je jedině to, že nic není nesnesitelné 
 Věta, která zazněla během inscenace Úplného zatmění v Komorní scéně Aréna  
v Ostravě, na které jsem se společně se svými spolužáky z Gymnázia Mikuláše Koperníka  
v Bílovci vydala v pátek 24. listopadu. Byl to však pouze první z podnětů k hlubší úvaze.  
V následujících devadesáti minutách jsme podobnými byli doslova bombardováni. 
 Příběh Úplného zatmění nás zavedl na konec 19. století, kde jsme mohli nahlédnout 
do divokého života Arthura Rimbauda a Paula Verlaina, kteří patřili mezi umělce 
označované jako prokletí básníci. Alkohol, drogy, násilí a přelétavý životní styl, který je pro 
tento směr velice typický, byl v představení velmi dobře znázorněn neustálým popíjením 
zelené tekutiny představující absint, či dokonce kouřením opravdových cigaret, které naše 
smyslové vnímání doby obohatilo i o čichový vjem. Nezapomnělo se ani na sluch, jelikož 
celá hra byla doprovázena živou hudbou a zpěvem. 
 Ticho následující potlesk se pomalu změnilo v diskuzi. Samotná hra vyvolala velmi 
rozporuplné reakce. Ve foyer byste nenašli ani jednu skupinku studentů, která by aktivně 
nerozebírala význam kulis či použitých barev doplňujícího osvětlení. Jediné, na čem jsme 
se naprosto shodli, byla kvalita hereckých výkonů v hlavních rolích Vlastimila Burdy  
a Josefa Kaluži. Pan Kaluža se následně zúčastnil i krátké besedy, kde nám společně  
s panem Vůjtkem, dramaturgem hry, odpověděli na všechny otázky, čímž prohloubili i naše 
znalosti týkající se originálu díla. 
 Ani to však nestačilo k úplnému umlčení studentů a debaty pokračovaly i na zpáteční 
cestě autobusem. I tak si myslím, že jsme si všichni tento výlet velmi užili  
a už se nemůžeme dočkat, až zase na nějaké představení společně vyrazíme. 

                                                                                                           
 Daniela Vojkůvková, oktáva 
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Úplné zatmění 

A ten blikající špagát uprostřed znamená co? 
 Když se řekne Úplné zatmění, na první dobrou se mi vybaví film veleúspěšné polské 
režisérky Agnieszky Holland. Díky ostravské Komorní scéně Aréna už ale vím, že existuje  
i stejnojmenná divadelní hra britského dramatika Christophera Hamptona a že právě on 
přetavil svou hru ve filmový scénář. 
 Příběh dvou francouzských tzv. prokletých básníků 2. poloviny 19. století, Paula 
Verlaina a Arthura Rimbauda, příběh plný vášně, nenaplněných snů, zmaru, nepochopení  
a snad i velké lásky. Nezkrotný mladičký Rimbaud s obrovským darem od Boha zkříží cestu 
už proslavenému Verlainovi. Co toto setkání přinese? Zajděte si do Arény, nebudete 
litovat. 
 A jak to bylo s tím špagátem? Na to se zeptal milovník divadla O. Š. z oktávy přímo 
dramaturga KS Aréna Tomáše Vůjtka a dozvěděl se: Netradiční příběh, netradiční scéna. 
Jejím autorem je režisér představení André Hübner-Ochodlo. Inspiroval se Manetovým 
obrazem Bar ve Folies-Bergere. Divák sleduje dění „v rámu obrazu“, ale i před obrazem   
a zároveň to, co se odráží v zrcadle, tedy jaksi za obrazem. Tedy alespoň tak nějak jsem  
to nakonec pochopila. Celá scéna je vertikálně přepůlena barevně blikající linkou 
(špagátem; to, jak ji nazval pan Vůjtek, nelze před desátou zveřejnit)… prý libůstka pana 
režiséra. Ta jediná i mně na celém představení trošku vadila. Dění na jevišti provázela živá 
hudba, no a výkony hlavních protagonistů? Tradičně skvělé. 
 Případné dotazy ke hře zodpověděli a mnohé další zajímavosti dodali v besedě   
po představení zmíněný dramaturg divadla Tomáš Vůjtek a představitel Verlaina Josef 
Kaluža. Prostě zase to stálo za to! 
 PS: Ve správném článku by asi nemělo chybět ono – kdy, kde, kdo… Tedy: 24. 11. 2023 
bílovečtí gymnazisté opět v ostravské Aréně. 

 
Mgr. Pavlína Andreeová 
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Dobrý výkon na florbalovém turnaji 
 Žáci nižšího gymnázia se zúčastnili krajského kola ve florbale. Přes velké nasazení  
a zkušenosti hráčů našemu týmu utekla dvakrát koncovka. Hru podržel velmi dobrým 
výkonem Adam Neuwirth z tercie. Těšíme se na příští rok. 

           
 RNDr. Samuel Caltík, Ph.D. 
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Daruj krev 
 Úspěšně pokračujeme v projektu Daruj krev, který na naší škole vznikl teprve v březnu 
letošního roku. V prosinci se uskutečnil další hromadný odběr krve v Krevním centru 
FNO. K rychlému průběhu celé akce napomáhá paní Naděžda Kalužová z marketingového 
oddělení, která se vždy postará o výhodný termín bez dlouhého čekání. Naši prvodárci 
zvládli vše skvěle a mohou být na sebe právem hrdí. Postarali se o pohodovou atmosféru  
a věřím, že si dopoledne pěkně užili. Konečný pocit z dobrého skutku vždy překoná prvotní 
obavy. Dobrovolníkům děkuji a přeji jim, aby v této chvályhodné aktivitě vytrvali. 
 

Mgr. Barbora Krayzlová 
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Napiš dopis, zachraň život… 
 I letos se naši studenti zapojili do Maratonu psaní dopisů, akce pořádané organizací 
Amnesty International, která každoročně pomáhá svými dopisy v boji proti bezpráví  
po celém světě a zachránila tak již mnoho lidských životů. 
 A jak vlastně takový maraton probíhal? Studenti v hodinách anglického jazyka sepsali 
dopisy na příslušné ambasády či ministerstva, aby upozornili na problémy a křivdy, které 
jsou zrovna v daném státě aktuální. Úspěch projektu spočívá ve vysokém počtu odeslaných 
dopisů, které vedení států nemohou nechat bez odezvy a jsou nucena situaci věnovat 
pozornost. 
 Letos se na naší škole napsalo celkem 210 dopisů. Znovu jsme si tak uvědomili, že 
dopis každého z nás se počítá a že pomáhat může opravdu každý z nás. 
 

Daniela Vojkůvková, oktáva 
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Setkání s malířem Martinem F. Ruskem 
 Dnes jsme měli milého hosta. Do kvinty přišel s námi malovat pan malíř Martin  
F. Rusek. Žáci si vyzkoušeli monochromní malbu na velké formáty, jedni malovali zátiší 
z geometrických tvarů, druzí zase klauna. Každý si to zkusil po svém a bylo to moc fajn. 
 Přijďte příště také. 

       
  RB za organizátory  
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Adventní koncert ve Velkých Albrechticích 
 Večer o druhé adventní neděli se v kostele sv. Jana Křtitele ve Velkých Albrechticích 
rozezněly adventní písně v podání pěveckého souboru absolventek našeho gymnázia 
Happy View. Ve zcela zaplněném kostele měli posluchači možnost vyslechnout hodinový 
program tvořený devatenácti skladbami různých stylů, od rozmanitých autorů,  
a to v krásné atmosféře, která zde po celou dobu panovala a která pokračovala  
i po koncertě – před kostelem u šálků hřejivého punče. Děkujeme pořadatelům za krásné 
přijetí a věříme, že se do albrechtického kostela vrátíme na některém z našich dalších 
koncertů. 

 
Mgr. Radmila Štípková 
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Betlém zase trochu jinak 
 Včera jsme dokončili se žáky práce na našem školním betlémě. Dobře víme,  
že to mělo být už se začátkem adventu…Ale správné dílo zraje! 
 Tentokrát jsme udělali hned tři obrovité malby (200 x 145 cm), na kterých je bílovecké 
náměstí v plné parádě. Moc děkujeme panu starostovi, Martinu Holubovi, který nám 
věnoval potřebný materiál a barvy. 
 Ještě jednou moc díky a těšíme se, jak betlém vylepšíme příště! 

 
Organizátoři 
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Ekonomická olympiáda 
 Známe již výsledky školního kola Ekonomické olympiády 2023. Pětici nejúspěšnějších 
gratulujeme a přejeme štěstí do dalšího postupu. Jsou to: Jan Kremser, Vojtěch Sukup, 
Vladimír Handl, Jakub Holinka, Tomáš Rubač. 

           
 Mgr. Magdalena Miláková 

 
 

 
 

 
 
 

 
  
  

 

 
 
  
 
 
 
 
 

zdroj: Internet 
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Hudební videoklip studentské kapely Limity 
 Jakožto studenti GMK Bílovec jsme vytvořili hudební projekt, ve kterém se 
zaměřujeme na vlastní tvorbu. Již v prvním půlroce jsme stihli natočit první singl  
i s videoklipem, jehož titul zní Lazy song. 
 Jak z názvu vyplývá, tématem singlu je lenost a způsob, jak ji překonat a začít žít. 
 Kamery v klipu se ujal bývalý student Ondřej Mik a s nahráváním nám pomohla 
Novojičínská kapela Echo. 
 Singl byl vydán na všech streamovacích platformách. A například na Youtube za první 
dva týdny zaznamenal již přes 10 000 zhlédnutí! 
 V příštím roce připravujeme koncertní sezónu, na které vystoupíme na desítkách 
festivalů nejen v okolí ale také různě po republice. 

 
Za kapelu Limity Jakub Feilhauer, oktáva 
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Vánoční koncert Pěveckého sboru nižšího gymnázia 
 Třetí adventní neděli se sálem kulturního domu v Bílovci rozezněly krásné vánoční 
melodie. Tradiční vánoční koncert dechového orchestru Rozmarýnka letos zpestřila 
spolupráce s naším pěveckým sborem nižšího gymnázia. V repertoáru převládaly moderní 
vánoční písně, ale nechyběly ani tradiční koledy. Sbor si vyzkoušel pozici doprovodných 
vokálů, ale měl i možnost si pár písní zazpívat samostatně. Veliký úspěch měla také naše 
sólistka, která si na mikrofon zazpívala krásný duet se sólistou Rozmarýnky. Vystoupení 
bylo úspěšné, všichni jsme si jej nesmírně užili. Vedení Rozmarýnky hodnotilo koncert jako 
jeden z nejkrásnějších. 

             
 Mgr. Barbora Krayzlová 
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Výsledky dějepisné olympiády 
 Výsledky školního kola dějepisné olympiády s názvem „Každodenní život a kulturní 
kořeny českých zemí. Od Cyrila a Metoděje po Jana Husa.“ 
 
I. kategorie 

1. Martinásek Jan  
2. Berounský Matyáš  
3. Volný Prokop 

II. kategorie  
1. Lochman Daniel  
2. Číž David  
3. Jelínek Tomáš  

 

 
  
 
   
                                                                                          
 

 
 

  
zdroj: Internet 
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Recitační soutěž 
 Dne 21. 12. 2022 se v aule našeho gymnázia již tradičně konala ve svátečním 
předvánočním období recitační soutěž. Studenti byli hodnoceni ve dvou věkových 
kategoriích a dvěma porotami – studentskou a také porotou pedagogů. V závěru proběhla 
navíc soutěž publika. Výkony recitujících byly pečlivě připravené, proto obě poroty neměly 
snadné rozhodování. Dům dětí a mládeže v Bílovci většinou pořádá další kolo této soutěže, 
kde budou naši školu reprezentovat studenti, kteří se umístili na prvních třech místech: 
 
I. kategorie 

1. místo – Kateřina Demlová (sekunda) 
2. místo – Ema Děrgelová (sekunda) 
3. místo – Prokop Klečka (prima) 

II. kategorie 
1. místo – Michal Karkoška (septima) 
2. místo – Marie Havlásková (4. B) 
3. místo – Ondřej Širůček, Matěj Daňa (oktáva) 

  
 Tečkou za celou akcí byla divácká soutěž, ve které zvítězil Ondřej Širůček. Všem 
zúčastněným děkujeme a už nyní se těšíme na recitace v dalším roce, na zajímavé básně  
i na jejich interprety. 

                
        Mgr. Radmila Štípková  
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Leden přetéká očekáváním a nadějemi. Ale i obavami, co nás zase čeká. 
Do novoročního batohu si naložte jenom břemena, která donesete až do konce. Jinak 
byste je museli v polovině cesty trapně vyhazovat někde pod mostem a trnout, že vás  
u toho někdo uvidí. S čilostí se nejdál dojde a někteří při tom mohou třeba i ležet. Čilost je 
především stav ducha. Seneca o něm tvrdil, že je hbitý a chtivý pohybu. 

 Zdravý duch se prý nachází ve zdravém těle. Kde ho přesně hledat, však nevíme. 
Více asi tuší ti, co na duchy věří, mají podnikavého ducha nebo říkají o druhých, že jsou 
ducha mdlého nebo bez ducha. Zato o svém těle toho víme až až. Ideálně se v něm cítíme 
jako ve své kůži. 

 Naše těla jsou krásná, kyprá, pružná i mužná, ale hlavně zdravá nebo nemocná. 
Zdraví dostáváme do vínku při narození, ale za jeho huntování si můžeme sami. Děláme 
to s vervou, co jíme, jak se vytáčíme, válíme u televize nebo běháme po kopcích. 

Ideálně bychom to měli zkombinovat tak, aby to neslo užitek a navíc nás to bavilo. 
Protože, jak říkal Jiří Menzel, nejlepší je zdravý pohyb na zdravém těle.  

         
 zdroj: internet 
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Nové interaktivní tabule 
 Před Vánoci jsme obdrželi cenné dárky – dvě nové interaktivní LCD tabule v ceně 
necelých 300 tisíc Kč. Mají vlastní operační systém, takže je možné je používat bez nutnosti 
připojení k PC. Připojit však můžeme kromě počítače také nové chromebooky nebo 
mobilní telefony. Tabuli lze využít nejen pro promítání, psaní poznámek do různých 
dokumentů, rýsování, počítání a další interaktivní činnosti, ale při zavření bočních křídel 
také jako klasickou bílou tabuli. 
 Věříme, že tyto nové tabule najdou široké uplatnění napříč všemi předměty  
a posunou možnosti výuky u nás zase o krok dál. 

 
Mgr. Vít Šustek 
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26. festival francouzského filmu 
 Dne 13. prosince 2023 se studenti francouzštiny z vyššího gymnázia vydali  
do ostravského Minikina, aby zhlédli zahajovací snímek letošního MFF v Cannes. Film dal 
studentům možnost nahlédnout do života na královském dvoře ve Versailles za doby 
panování Ludvíka XV. prostřednictvím životního osudu poslední královy milenky – Jeanne 
du Barry. Hlavní ženskou roli ztvárnila Maïwenn (režisérka a spoluscénáristka) a roli 
Ludvíka XV. zahrál Johnny Depp, který nás všechny překvapil tím, jak bravurně ovládá 
francouzštinu. 
 Poté se studenti příjemnou procházkou přes vánočně vyzdobené Masarykovo náměstí 
přesunuli do francouzské palačinkárny, kde měli možnost ochutnat podle svého gusta něco 
málo z francouzské gastronomie. 
 Celý program se setkal s velmi kladnou odezvou, takže už teď se těšíme na 27. festival 
francouzského filmu a nové chuťové zážitky! 

         
    Mgr. Markéta Tesařová a Mgr. Hana Orlová 
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Jsme 10. BEST in English 2023 v ČR 
 Na konci roku 2023 se studenti našeho gymnázia podruhé zúčastnili online soutěže 
Best in English. Konkurence byla ještě větší než v loňském roce, soutěžilo celkem 702 škol  
z různých evropských (i několika mimoevropských) zemí. GMK se umístilo na vynikajícím 
34. místě. 
 V České republice se do soutěže zapojilo 292 středních škol, z nichž naše získala  
10. místo. V rámci Moravskoslezského kraje to bylo místo 2. (ze 31 škol). 

 
 Významný úspěch zaznamenali také jednotliví studenti našeho gymnázia. Z téměř  
9 500 českých studentů získala 16. místo Soňa Šrubařová, na 43. se umístila Daniela 
Vojkůvková a Julie Barošová pak na 80. místě. 
Chtěla bych poděkovat všem soutěžícím za jejich nasazení, ocenit jejich skvělé znalosti  
i rychlé reakce a vyjádřit přání, aby se jim takto dařilo i v roce 2024. 

         
Mgr. Gabriela Martinásková 
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Spolupráce Společnosti bratří Čapků a Gymnázia 
Mikuláše Koperníka 
 V návaznosti na literární přednášku Hasana Zahiroviće, která se odehrála 3. listopadu 
2023 v aule GMK, někteří studenti maturitního ročníku vytvořili texty se zpětnou vazbu  
k obsahu a formě předaných informací. 
 Pan přednášející a zároveň šéfredaktor čtvrtletníku Zpráv SBČ je k tomu sám vyzval. 
V předvánočním týdnu GMK obdrželo zásilku s pěti autorskými výtisky prosincového  
151. čísla. Na jeho stránkách byly zveřejněny texty Martina Matuly a Viléma Koudely  
ze 4. B, které odrážejí jejich hodnocení literární přednášky. Třetím otištěným textem 
našeho studenta, a to Daniela Lochmana ze 4. B, bylo poděkování paní Olze Rohelové, 
dlouholeté člence BČ, která nám ukázala vinohradskou dvouvilu bratří Čapků a další místa 
v Praze, která jsou s oběma bratry spjata. 
 Velmi si této spolupráce vážíme a máme radost, že Hasan Zahirović je ochoten přijet 
za našimi studenty i v příštím školním roce. 

  
Mgr. Markéta Tesařová 
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Fotovoltaika nám vyrobila 16645 kWh elektrické 
energie! 
 V roce 2023 naše školní fotovoltaická elektrárna o výkonu 18,7 kWp, vyrobila  
16645 kWh elektrické energie. Do sítě jsme dodali pouze 764 kWh, tj. necelých 5 %. Námi 
vyrobená elektrická energie tak v naprosté většině byla využita na snížení provozních 
nákladů školy. 
 Již nyní zpracováváme statický posudek na vybudování další fotovoltaické elektrárny, 
která by dále snížila nejen provozní náklady školy, ale v rámci sdílení by byla použita i pro 
další subjekty MSK. 
           

   Mgr. Pavel Mrva 
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Turnaj o šéfkoučovy kopačky 
 El Goleador – (fiktivní) španělský magazín pokrývající zejména fotbalové dění na GMK 
– je rád, že může proniknout na bíloveckou mediální scénu a informovat čtenáře o právě 
proběhnuvším (skutečném) Turnaji o šéfkoučovy kopačky. 
 Tato již tradiční akce přilákala první lednovou sobotu celou řadu absolventů  
i současných fotbalových hvězd gymnázia na Estádio Copernicus, kde proběhly tuhé 
fotbalové bitvy o slavnou trofej. Pořadatel turnaje – učitelský Dreamteam – poněkud (ne)
překvapivě nepostoupil ze základní skupiny. Ukázalo se tak, že pomalost, neobratnost  
a ztuhlost opravdu málokdy zvítězí nad rychlostí, hbitostí a technickou vyspělostí. 
Dreamteam však soupeřům slibuje, že se v příštím ročníku turnaje pokusí dokázat,  
že mazanost a zkušenost předčí mladickou nerozvážnost. 
 Pojďme ale k výsledkům: suverén základních skupin, tým Los Benjamincos vedený 
Patriciem Brožovićem, obsadil až třetí místo. Na druhé příčce se usadil černý kůň turnaje 
FC Harvard (kapitán Radim Bzoneau) a trofej pro vítěze si letos odnesl tým Hrvatska, jemuž 
šéfuje fulnecký Chorvat Tade Petrić. 
 Děkujeme všem hráčům, fanouškům a fotbalovým skautům, že si k nám našli cestu  
a těšíme se na další ročník! 

           
El Tornillo 
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Novoroční koncert Pěveckého sboru nižšího 
gymnázia 
 Pěvecký sbor nižšího gymnázia vystoupil se svým programem kromě prosincového 
koncertu s Rozmarýnkou ještě 7. ledna jako host kapely All Bras Band na Novoročním 
koncertě v kostele sv. Cyrila a Metoděje v Tísku. 
 Samotný koncert byl ohrožen z důvodu sněhové kalamity. Zpěváčci se snažili dopravit 
do Tísku, ale postupně zůstávali stát těsně před vesnicí v koloně aut, ve které asi 20 minut 
čekali, než se prvnímu autu podaří vyjet ze závěje. Podobný problém měli i členové kapely. 
Naštěstí vše dobře dopadlo a v 18 hodin se kostelem rozezněly v podání All Bras Bandu 
první krásné melodie z pohádek a filmů, které máme všichni s Vánoci spojeny. 
 Pěvecký sbor vystoupil s vánočními a zimními melodiemi převážně zahraničního 
původu, ale v českém přebásnění. Kromě samostatného vystoupení sboru si žáci na závěr 
zazpívali společně s kapelou All Bras Band píseň Z Betléma se ozývá. Zapojeni byli  
i posluchači, kterých se v kostele sešlo více než 150. 
 Koncert byl velmi úspěšný, lidé odcházeli z kostela s pocitem, „že je na světě krásně“. 
              

 Mgr. Barbora Krayzlová 
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Návštěva SPISOVATELNY 
 Součástí výuky českého jazyka je i literatura. Většinou si zde čteme různé texty nebo 
mluvíme o životě samotných spisovatelů. Jak ale taková kniha vzniká od první prázdné 
stránky, ke které usedne autor, aby ji zaplnil, až po výtisk v nakladatelství a samotný prodej 
v knihkupectví? K tomu se už v hodinách tolik nedostáváme. Když na to ale v učebních 
plánech přijde řada, proč přebírat zprostředkované informace od učitele, když máme  
v Bílovci jednu z nejprodávanějších autorek u nás? Jdeme za ní. 
 Kroky nás zavedly do „SPISOVATELNY“, která se nachází nedaleko bíloveckého nádraží 
u potoka Bílovky. Z mrazivého vzduchu jsme vstoupili do teploučké místnosti, kde nás  
již čekala paní spisovatelka Zuzka Pospíšilová. Ačkoliv jsou žáci na gymnáziu již pro knížky 
paní spisovatelky staří, moc se na besedu těšili, protože si od raného dětství její knížky 
nejprve prohlíželi a posléze i četli. 
 Paní spisovatelka nezklamala. Dozvěděli jsme se úplně všechno. Jak knížky vymýšlí, 
jak komunikuje s nakladatelstvím, jak se kniha v nakladatelství vyrábí atd. Neustálý 
zvednutý les rukou, který žádal další odpovědi, jí nedovolil chvíli oddechnout. Závěr přišel 
velice záhy. Odcházeli jsme s hlavou plnou nových informací a s úsměvem na tváři. 
Zuzce Pospíšilové za její přednášku děkujeme. 

     
    Mgr. Irena Janesová 
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 Bývá bílý, ale ještě nedávno byl rudý. Dneska letí svatý Valentýn, mučedník popravený 
v tomto měsíci. Oddával mladé muže, kterým se nechtělo válčit. U nás se to svého času 
řešilo tzv. modrou knížkou. Svátek zamilovaných je romantický, pro naše kraje netypický, 
zato dobře řeší povánoční výprodeje. 
 Nejkratší měsíc přináší dlouhé chvíle v dopravě na neodklizených komunikacích, 
katary horních cest dýchacích a více zlomenin krčků stehenních kostí starších spoluobčanů 
po pádech na neposypaných chodnících. 
 Čínská medicína tvrdí, že v únoru jsou nejohroženějším orgánem ledviny, lidé jsou 
více depresivní a mají málo vitamínů. Dříve jsme to řešili teplým prádlem, pohledem  
ke slunci a naloženým, dobře ušlapaným zelím v kameninových nádobách. Dnes si můžeme 
vyjet do teplých krajin a vitamínový deficit ochotně řeší výrobci potravinových doplňků. 
Možná je ale lepší zůstat doma, zatopit v kamnech a koupit si mandarinky v sámošce  
na rohu, protože na ně už nemusíme stát frontu jako v časech po Vítězném únoru. 

        
  zdroj: internet 
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Beseda k řidičským průkazům pro sedmnáctileté 
 V úterý 30. ledna v odpoledních hodinách proběhla přednáška zaměřena legislativní 
novinku řidičských průkazů pro sedmnáctileté a mentorství těchto začínajících řidičů. 
 Přednášku realizovalo naše gymnázium v úzké spolupráci s městem Bílovec. 
Přednášejícím byl Bc. Jaroslav Švabík, vedoucí právního odboru města. Nabídku přednášky 
využilo celkem 23 žáků a rodičů. Původně plánovaná třicetiminutová přednáška  
se z důvodu vysokého zájmu protáhla na téměř hodinu. 
 Tímto bych rád poděkoval nejen panu vedoucímu Bc. Jaroslavu Švabíkovi za podrobné 
a pro laiky pochopitelné seznámení s novou problematikou, ale zejména také starostovi 
města panu Martinu Holubovi za to, že tuto přednášku umožnil. Pro velký ohlas již nyní 
připravujeme další aktivity zaměřené na změny legislativy. 

             
Mgr. Pavel Mrva 
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Výměnný program do USA pro studenty – přihlášky 
do 19. února 
 Až do 19. února se mohou studenti hlásit do výměnného programu BENJAMIN 
FRANKLIN TRANSATLANTIC FELLOWS SUMMER INSTITUTE 2024, který sponzoruje americká 
vláda a plně uhradí účast vybraným studentům z České republiky. 
 Program je určený pro studenty ve věku 16-18 let se zájmem o leadership, globální 
problémy, práci v místní komunitě a americkou kulturu. Měsíc trvající soustředění 
proběhne na Purdue University ve West Lafayette v Indianě od 22. června do 20. července 
2024. 
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Zazářili jsme v okresním kole olympiády v českém 
jazyce 
 V úterý 30. ledna se v Novém Jičíně uskutečnil jubilejní 50. ročník Olympiády 
v českém jazyce. Obě naše děvčata vybojovala v kategorii vyšších gymnázií a středních škol 
postup do krajského kola. Nejlépe si s mluvnickými úkoly i slohovou prací poradila Soňa 
Šrubařová ze septimy, která okresní kolo vyhrála. Adéla Nguyenová ze 4. B pak obsadila 
bronzový stupínek. Krajské kolo se uskuteční 21. března 2024 v Ostravě. Děvčatům 
děkujeme za vzornou reprezentaci školy a držíme palce. 

                   
Mgr. Jindřich Foltas 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

zdroj: internet 

64 



 

 

Píšeme hravě 
 Hned po nástupu na osmileté gymnázium jsme se začali učit psát všemi deseti 
v programu Psaní hravě. Myslela jsem si, že to bude nuda, protože již v minulosti jsem 
měla chuť se to naučit, ale skončila jsem u prvních písmenek a dál jsem nepokračovala. Ale 
protože už mě nebavilo lovit písmenka po klávesnici, možnost získávat za splnění úkolů 
ještě i jedničky, mě hodně nadchla. Vzhledem k tomu, že jsem klavíristka, tak jsou moje 
prsty dostatečně ohebné a nečiní mi problémy psát rychleji a s přesností. 
 Důvodem, proč jsem začala psát každý den, bylo to, že jsem soutěživý typ a taky 
jednou z velkých motivací pro mě je můj taťka, který si zakoupil licenci ve stejném 
programu a soupeří po celou dobu se mnou. Prostě ráda vyhrávám, a to mě baví. Psaní 
hravě beru jako zábavnou počítačovou hru, podobně jako například Duolingo, které mě 
motivuje v učení angličtiny. A kdo si hraje, nezlobí… 

   
Aneta Ocásková, prima 
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Okresní kolo dějepisné olympiády 

 V okresním kole dějepisné olympiády získal v I. kategorii ve velké konkurenci Jan 
Martinásek krásné 6. místo. Ve II. kategorii skončili na 5. a 7. místě David Číž a Daniel 
Lochman. Našim dějepisným nadšencům děkujeme za vzornou reprezentaci školy. 

                     
Mgr. Petra Piková 
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Zájezd na muzikál do Slezského divadla Opava 
 V půlce ledna se třídy prima a sekunda jely podívat do Slezského divadla v Opavě 
na muzikál Za zvuků hudby. 
 Příběh se odehrává před 2. světovou válkou v Rakousku, kdy se mladá slečna Marie 
chce stát jeptiškou, ale moc se jí to nedaří. Proto ji matka představená pošle dělat 
guvernantku sedmi dětem ovdovělého kapitána George von Trappa. Ten dbá na to,  
aby všechno mělo svůj řád a pořádek. Často odjíždí a svým dětem se ani trochu nevěnuje.  
To se ale změní s příchodem nové guvernantky. Dětem se začne Marie líbit, naučí se 
společně zpívat a všechno je veselé. Marie se snaží, aby kapitán von Trapp začal děti více 
vnímat a měl je rád. To se jí podaří. Nakonec kapitán von Trapp zjistí, že nemiluje svou 
snoubenku, ale že je zamilován do Marie. Požádá ji o ruku a vezmou se. Vypadá  
to na šťastný život. Přichází ale Anšlus a kapitán je německými důstojníky povolán do 
funkce říšského admirála. Von Trapp je však vlastenec a spolu s rodinou se po vystoupení  
na pěveckém festivalu ukryje v klášteře a poté přes hory s ženou a dětmi utíká  
do sousedního Švýcarska. 
 Příběh o kapitánu von Trappovi, který je inspirován skutečnými postavami  
a událostmi, proslavil muzikálový film z roku 1965, který získal 5 Oscarů a na dalších 5 byl 
nominován. Slezské divadlo Opava je druhé divadlo po Hudebním divadle Karlín, které 
tento muzikál v ČR uvedlo. 
 Všem se nám to moc líbilo, hlavně vystoupení dětí a písně, které v muzikále zazněly. 
Nakonec jsme se s herci i vyfotili. Myslím si, že tento výlet do divadla paní učitelka 
Krayzlová vymyslela perfektně. 

                
Ema Děrgelová, sekunda 
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Olympiáda z německého jazyka 
 Opět po roce se 1. února konalo školní kolo Olympiády z německého jazyka, jejíž 
součástí byly poslech a čtení s porozuměním, konverzační část na vylosované téma a popis 
obrázků. Všem zúčastněným děkujeme za jejich výkon. 
 
Úspěšní byli tito studenti:  
 Vojtěch Klos (2. B)   
 Magdalena Tkadlečková (2. C) 
  Anna Dubovská (1. B)  
 Matyáš Krayzel (1. B)   
 Lukáš Bravanský (Kvinta) 
 
Hut ab und bis zum nächsten Mal! 

 
Mgr. Marcela Bittnerová 
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Všude dobře, tak co doma? 

 Máte rádi zeměpis? My ano, a proto jsme se minulé úterý zúčastnili zeměpisné 
olympiády. I když postoupilo jen několik z nás, tak i přesto jsme byli všichni šťastní. Cesty 
zeměpisné olympiády jsou nevyzpytatelné. Postupují tedy Antonín Seidler, Kateřina 
Demlová, Prokop Volný, Lukáš Bravanský, Aleš Horsinka, Tomáš Jelínek. Gratulujeme  
a přejeme hodně úspěchů v dalších kolech. 

          
 Mgr. Jan Baláš a Mgr. Tomáš Berger 
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Women2Women – America 2024 International 
Leadership Program 
 Pobyt na Massachusetts College of Art and Design v Bostonu, Massachusetts  
od 23. července do 1. srpna 2024. 
 Program je určen pro dívky ve věku 15 až 19 let. Cílem programu je kultivovat vůdčí 
schopnosti u dívek a poskytnout jim nástroje a příležitosti, jak se stát lídryněmi v místní  
i globální komunitě. Hlavním letošním tématem programu je současné postavení žen  
a dívek ve světě a sociální a sociální a ekonomický pokrok, který je možný, když mají ženy  
a dívky možnost plně se zapojit do všech aspektů společnosti. 
 Účastnice se setkají s předními osobnostmi, které tyto výzvy řeší v mezinárodním 
měřítku, a rozvinou své vůdčí schopnosti, aby mohly samy situaci měnit. 
 Letos budou vybrány 3 uchazečky z ČR, kterým velvyslanectví USA v Praze uhradí 
veškeré náklady spojené s programem. 
 Termín podání přihlášek je do 15. března 2024. 
 Pozn. Pokud se studentky zároveň hlásí do programu Benjamin Franklin Transatlantic 
Fellows Summer Institute, vůbec to nevadí a přihlášku mohou odeslat do obou programů. 
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První místo v Business Pointu �  

 V pátek 26. ledna se studenti oktávy Honza Kremser, Monika Štábová, Tomáš Rubač  
a René Lazecký utkali v Brně s nejlepšími týmy z České republiky a z manažersko-
marketingové soutěže odjeli s prvním místem. 
Blahopřejeme!  
 Svou strategií rebrandingu firmy na trhu s udržitelnou módou zaujali porotu i 
samotné majitele Flipky.sk. 

                  
 Mgr. Barbora Šeděnková, Ph.D. 
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Lyžařský kurz na Šeráku 
 V termínu od 4. 2. do 9. 2. se naše třídy kvinta a 1. B zúčastnily lyžařského kurzu. 
Počasí nám sice nepřálo, vítr a občasný déšť ztěžovaly každodenní výpravy na lanovku,  
ale my jsme se nedali a každý den jsme si užili zimních radovánek. Na chatě Jiřího nás 
hostili dobrými jídly a po odpoledním odpočinku jsme vždy nabrali novou energii.  
Každý večer oživil program, který pořádala skupina žáků. Taky jsme měli možnost 
sportovních her jako pingpong nebo fotbálek. Každý si našel to svoje. Všichni lyžák 
hodnotíme pozitivně a dlouho na něj budeme vzpomínat. Škoda jen, že to uteklo tak 
rychle… 
 

Kvinta 
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Zahájení rekonstrukce v budově B 
 Ve čtvrtek 15. února u nás začala rekonstrukce sociálního zařízení v budově B. Hlavní 
bourací práce nás čekají do konce tohoto týdne, kdy probíhají jarní prázdniny. Poté budou 
následovat postupně další práce, jejichž ukončení je plánováno do 90 dnů o začátku celé 
rekonstrukce. Celkově se jedná o investici za 4 mil. korun. 

    

 Z České rady dětí a mládeže 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

zdroj: internet 
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Hledáme nové mladé delegáty do OSN 
 Česká rada dětí a mládeže, Ministerstvo zahraničních věcí České republiky  
a Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy a hledají na základě World Programme  
of Action for Youth (A/RES/50/81) zájemce pro účast v 8. ročníku Mladí delegáti ČR  
do OSN. 
 Delegáti budou zastupovat zájmy české mládeže v OSN na celosvětové úrovni. 
 Budeme moc vděční, když nám pomůžete o této příležitosti informovat mladé lidi 
potažmo jejich rodiče. Je to bezesporu obrovská životní i kariérní zkušenost. 
 Přihlašování je otevřené do 14. 3. 2024. 
 

Kdo se může stát mladým delegátem? 
 Každý/á aktivní občan/ka, jenž má mezi 18 a 25 lety, ovládá angličtinu, má zkušenosti 
z oblasti práce s mládeží a zájem o otázky mezinárodního dění a diplomacie. 
 

Co mandát delegáta obsahuje? 
 Úspěšní kandidáti budou mít pak mj. příležitost zastupovat zájmy mladých lidí z České 
republiky na mezivládních jednáních OSN, spolupracovat se Stálou misí České republiky  
‚při OSN v New Yorku a Stálou misí ČR při Úřadovně OSN a ostatních mezinárodních 
organizací v Ženevě, včetně účasti na vybraných jednáních, a případně také vyjet do New 
Yorku (cca 11 dnů), Ženevy (cca 5 dnů) a dalších míst dle kapacit programu a aktuální 
nabídky mezinárodních příležitostí. Mandát trvá přibližně po dobu jednoho roku  
dle potřeb programu. 
 Je v našich možnostech kontaktovat některé z předchozích delegátů s hodnocením, 
jak jim tato zkušenost pomohla. Zuzana Vuová pracuje v OSN v USA, Bára Kvasničková je 
taková česká Greta Thunbergová, současná mladá delegátka Zuzana Hellerová odjíždí  
za pár dní do Kambodže… 
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Šetření: Volný čas mladých lidí po pandemii 
 Mladí lidé po pandemii tráví více času se svými blízkými, ve větší míře také dbají o své 
zdraví s přemýšlejí, za co utrácejí. Oproti roku 2020, kdy byl první rok pandemie, se tento 
trend zvyšuje. Vyplývá to z analýzy ČRDM. Šetření bylo realizováno v rámci studie KANTAR 
Lifestyle 2022 na vzorku mladých lidí od 16 do 30 let (N = 1181). Pozornost byla v šetření 
věnována tomu, jak mladí lidé tráví čas s ostatními lidmi a jak se změnily jejich aktivity  
po pandemii. 
 

Ze šetření vybíráme: 
 Mladí lidé částečně změnili své aktivity během pandemie covidu a nadále se 
vybraným z nich věnují. Kolem třetiny mladých (35 %) více přemýšlí o tom, za co utrácí, 
chodí častěji na procházky (36 %), nakupují online (33 %), tráví více času doma (33 %)  
a snaží se ve větší míře dbát o svoje zdraví (30 %). Kolem pětiny mladých se také více 
věnuje svým blízkým, ať už se jedná o rodinu, děti či partnery, tak i rodiče a prarodiče. 
Mladší věková kategorie 16–24 let chce být více v online kontaktu s přáteli (23 vs. 13 %), 
naopak starší generaci více podporuje práci na homeoffice (18 vs. 10 %). 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

zdroj: internet 
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 Doba sněženek a bledulí. Zima se už zajídá. 
 Březen byl měsícem knihy. Více se četly, nosily po kapsách a válely na nočním stolku. 
Dnes se s médii roztrhl pytel. Informace doletí, chtě nechtě, i tam, kam vůbec nechcete. 
Šokují a oblbují. Forma přeprala obsah. Jednoduchost je heslem doby. 
 Ale jaro je hlavně vřískot ptáků a bzučení čmeláků. Čápi se vracejí ze zimní dovolené. 
Jezevci se radují z mláďat a skokani i ropuchy se páří ve stojatých vodách. 
 Jarní sex okuste i vy, jen si najděte příhodnější místo a nevymlouvejte se na jarní 
únavu. Alergici, vyhýbejte se milování v březové háji nebo pod rozkvetlou jívou, váš sex  
by mohl vyvrcholit úplně jinak, než jste si představovali. Minisukně a minitrička, odhalující 
skoro vše, by ženy měly nechat ještě ve skříni, protože bez zánětu vaječníků nebo 
močového měchýře se dá žit taky velice dobře. 
 V březnu se příroda i naše chtíče probouzejí, tak mějte oči na stopkách.  

 
zdroj: internet 

 

 

 
  

BŘEZEN 
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Výsledky školního kola BiO kategorie A, B 
 V pondělí 26. února u nás proběhla olympiáda z biologie. A jaké byly výsledky? 
 
Kategorie A 

1. místo: Vojtěch Baroš (3. B) – postupuje do krajského kola 
2. místo: Karolína Žaloudková (4. B) 

 
Kategorie B 

1. místo: Vojtěch Klos (2. B) – postupuje do krajského kola 
2. místo: Amélie Káňová (2. A) – postupuje do krajského kola 
3. místo: Tereza Gewinnerová (2. C) – postupuje do krajského kola 

 
 Všem zúčastněným děkujeme a držíme palce našim reprezentantům v krajském kole. 
Za předmětovou komisi biologie 

     
Mgr. Sylva Roháčková      
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Všude dobře, tak co doma   
 I letos se skupina žáků naší školy vydala za poznáváním vlajek států světa a jejich 
území. Chtělo to znalost, koncentraci a postřeh, neboť Kahoot o 90 otázkách byl velmi 
rychlý. 
 Z nižšího gymnázia si s touto výzvou nejlépe poradil Honza Vorlický z primy, 
následován spolužáky Filipem Bartošákem a Richardem Mechem. Za vyšší gymnázium 
stvrdil hattrick David Číž, druhá skončila Nela Harvey a třetí Danielius Šindler. 
 Gratulace patří nejen vítězům, ale všem zúčastněným. I tato soutěž je určitou formou 

poznání cizích krajin, neboť všude dobře, tak co doma. �  
      

kabinet Zeměpisu 
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Návštěva Monami 
 Dne 13. 2. jsme se vydali do kavárny, galerie, knihkupectví – Monami, abychom si 
mohli nakreslit některé z děl, které tam visí. Celá naše výtvarná skupina se moc těšila. 
 Na místě jsem si ihned všimla klavíru. Prošli jsme kolem dortíků a knih a konečně jsme 
došli do místnosti, kde byla spousta obrazů. 
 Paní učitelka nám rozdala papíry a dostali jsme úkol – najít obraz, který se nám 
nejvíce líbí, a nakreslit ho. Já a Anetka jsme se vrátily do části s knihami, kde visela krásná 
malba – temný les s cestou po stranách porostlou bílými houbami. Sedly jsme si  
na pohodlná křesílka a začaly kreslit. Za dvě hodiny jsme měly hotovo. 
 Co teď? Nedal nám pohled na klavír, a tak jsme se zvedly a šly se zeptat, jestli si na něj 
můžeme zahrát. Mohly jsme! Posadily jsme se a začaly jsme hrát čtyřručku. Jakmile jsme 
dohrály, hosté v kavárně nám začali tleskat. 
Bylo to skvělé! 

 
Žofie Trojáčková a Aneta Ocásková, Prima 
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Exkurze Huyndai, Marlenka, Radegast 
 Dne 12. března se třetí ročníky vydaly na exkurzi po průmyslu Moravskoslezského 
kraje. Nejprve jsme zamířili do Nošovic za volant nejnovějšího elektromobilu značky 
Hyundai. Po prohlídce výroby našich každodenních čtyřkolových společníků jsme  
se přesunuli s úsměvem na rtech a slinami na jazyku do budovy s velkým nápisem 
Marlenka. Měli jsme možnost ochutnat cukrovinky, které zbožňuje celý svět. Poté jsme se  
s náručí plnou produktů z podnikové prodejny přesunuli zpátky do Nošovic, do místního 
pivovaru Radegast. Zde jsme koštovat nemohli, avšak to nám nezabránilo v zhlédnutí 
výroby nápoje, který také znají všichni. I přes nepříznivé počasí se výlet povedl a mnozí  
z nás jsme si uvědomili, jak nás vlastně studium baví.  

        
Bára Hutníková, 3. B 
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Den s jazyky na GMK 
 Už jste se někdy setkali s němčinou, španělštinou, francouzštinou a ruštinou v jeden 
den? My ano! Při Dni jazyků u nás na GMK! 
 V březnu se u nás na gymnáziu odehrál Den s jazyky, při kterém mohli nejen žáci naší 
sekundy, ale i bílovečtí žáci 6. ročníků ZŠ Komenského a 7. ročníků ZŠ TGM poznat 
němčinu, francouzštinu, ruštinu a španělštinu. Žáci těchto tříd si v současné době volí svůj 
druhý cizí jazyk. Akce měla za cíl dětem ukázat, jak tyto jazyky vypadají, jak znějí,  
kde a k čemu je můžeme dobře využít. 
 Věříme, že se žákům jazyky líbily a že se jednou některý z nich stane nedílnou součástí 
jejich životů. 
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1984 
 15. března se žáci třetích ročníků opět vydali na představení britského divadelního 
souboru do kulturního domu Poklad. 
 Tentokrát bylo téma těžké a bohužel stále aktuální. Jednalo se totiž o hru 1984 
George Orwella. Nastudovaní bylo velmi působivé. Diváci byli „chycení“ Velkým bratrem 
od první minuty. Obecenstvo se stalo součástí představení, které začalo mučením 
Winstona a teprve pak se retrospektivně odvíjel jeho příběh. 
 Po odchodu z divadla naši žáci diskutovali o důležitosti svobody, svobodného myšlení 
a vyjadřování. Také oceňovali krásnou britskou angličtinu herců souboru TNT Theatre. 
Příští představení anglického divadla si určitě nenecháme ujít. 

                       
 Mgr. Gabriela Martinásková  
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Chemičtí olympionici kategorie C ve školním kole 
 A zase ta titrace! Přesnost až na prvním místě. Co se dá dělat, ChO kategorie C už není 
pro každého. Ve školním kole se mezi sebou utkalo celkem sedm studentů. Vypracovali 
domácí část, vyplnili test a své několikahodinové úsilí zakončili laboratorním cvičením.  
No a kdo se stal vítězem? Přece ti nejlepší! Za své výsledky se opravdu nemusí stydět. 
Věříme, že budou vybráni do krajského kola, nominace snad brzy přijde. 

1. místo: Tomáš Zdich (Kvinta) 
2. místo: Lukáš Bravanský (Kvinta) 
3. místo: Prokop Hoza (2. C) 

 
   Mgr. Tereza Sláčalová 
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Soutěž v interpretaci frankofonní písně 
 V pátek 22. března se konal v ostravském hudebním klubu Parník už 25. ročník 
soutěže ve zpěvu francouzské písně. A výsledek předčil naše očekávání. Zuzka Sobotková 
zpívala a na klavír ji čtyřručně doprovázela Nelča Harvey a Vojta Klos a společně vybojovali 
úžasné 3. místo. Fakt, že 1. místo od 2. a sdíleného 3. místa dělil půlbodový rozdíl, svědčí  
o velmi kvalitních výkonech. 
 Děkujeme za šíření dobrého jména naší školy a přejeme hodně štěstí  
v euroregionálním kole, které letos proběhne v polském Krakově. 

 
Mgr. Markéta Tesařová  
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 Duben začíná aprílem a končí čarodějnicemi. Pozor si dávejte na obojí. Apríl si z vás 
leckteří dělají celý rok. Mám takový pocit, že se to na naší politické scéně děje den co den, 
ale úplně přesně to dokázat nemůžu. Na čarodějnice věří dnes už málokdo. Čas od času,  
ve frontě na úřadech nebo tuhle u prodejního pultu jsem nabyl dojmu, že nějaké ježibaby 
mezi námi žijí dodnes. 
 Počasí v dubnu je nestálé, zato nám poskytuje konverzační náměty v situacích,  
kdy už si nemáme vůbec co říct. Třeba po třiceti letech manželství. 
 Třetího dubna slavíme Mezinárodní den spodního prádla. Tato součást oděvu nebyla 
vždy samozřejmostí. Je zajímavé, jaký má takový malý kousek látky moc. Nažhaví naše 
pudy, rozbíjí manželství, zatočí s mocnými prezidenty a prý dokáže rozleptat i vládní 
koalice. Záleží sice více na osobě, která prádlo nosí, a co při tom předvádí, než na látce 
samotné, ale i tak je to věc velmi záludná. 
 Duben skrývá ale i jiná překvapení a radosti. Třeba na svatého Jiří vylézají všichni hadi 
a štíři, a tak si dávejte pozor, kam šlapete.  

          
zdroj: internet 

 

 
  

DUBEN 
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Kreativní soutěž v AI: Dokonalý Pomocník 
 Soutěž Dokonalý pomocník je rozdělena na dvě kola. V prvním kole soutěžící vytvářejí 
pomocí libovolného AI grafického nástroje obrázek na téma „Jak si představuješ, aby ti AI 
mohla každý den pomáhat“. 
 Pro vytvoření soutěžní práce můžete použít například tyhle nástroje: MSI AI Artist, 
DALL-E, Stable Diffusion. 
 Vytvořené práce je po vytvoření třeba nahrát na soutěžní web. Na něm naleznete 
formulář se všemi informacemi, které musíte vyplnit. Na soutěžním webu také probíhá 
hodnocení prací, které souvisí s postupem do následujícího kola. 
 Do druhého kola postupuje nejlépe ohodnocených 5 prací a dalších 5 prací vybraných 
od organizačního týmu. Druhé kolo přinese nové téma, které bude oznámeno při jeho 
zahájení. Deset soutěžících tak bude mít omezený čas na tvorbu nového díla s novým 
tématem. 
 Tyto práce si opět projdou veřejným hodnocením, ve kterém se vyberou tři  
s největším počtem hlasů. Nejlepší místa si odnesou dárkové poukázky na nákup  
od partnera soutěže Smarty.cz. 
 Kompletní informace pro zapojení naleznete na soutěžním webu – zapojení soutěžící, 
zapojení hodnotitelé. 
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Pozvánka na taneční, podzim 2024 
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Povelikonoční povznesení sportem 
 Jsou typy lidí (například já), kteří některými druhy sportu nebyli příliš nadáni.  
Ale oč méně talentu na sportovním kolbišti jim bylo dopřáno, o to více a srdnatěji fandí. 
Zvláště pokud jsou ve hře jedinci svěření do péče (třídnické). 
 Na oltář sportu (florbalu) jsem neváhala položit Husa či Napoleona. A přineslo to své 
ovoce! SLADKÉ VÍTĚZSTVÍ! 
 Kluci, blahopřeji. Byli jste úžasní! 

             
Mgr. Pavlína Andreeová 
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Školní kolo FO kategorie D 
 Během března se na naší škole uskutečnilo školní kolo fyzikální olympiády kategorie D. 
Během celého měsíce zapojení žáci řešili složité výpočetní úlohy a na konci měsíce  
se ti nejúspěšnější setkali při laboratorním měření, které je podmínkou pro postup  
do dalšího kola. Čtyřem nejlepším žákům kvinty se podařilo splnit všechny podmínky  
pro postup do krajského kola (viz výsledky). Gratulujeme a těšíme se na úspěšnou 
reprezentaci již na konci dubna v Ostravě! 
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Máme opět vítěze v ruském překladu 

 V XIX. ročníku překladatelské soutěže Den s překladem, kterou pořádá Filozofická 
fakulta Ostravské univerzity pro studenty SŠ od roku 2018, po loňském vítězství student 
maturitního ročníku Daniel Lochman letos opět zaujal porotu svým literárním výkonem  
a dosáhl tak na příčku nejvyšší. 
 Soutěž je jediná svého druhu v ČR a je určena výhradně studentům cizích jazyků, kteří 
teprve získávají první zkušenosti s překlady nejrůznějších textů současné i starší beletrie  
a poezie. 
 U překladu uměleckého textu z ruského jazyka si Daniel ověřil, že v této náročné práci 
se nelze spoléhat na strojový překlad s pomocí nástrojů AI. Překladatel totiž musí 
vyhledávat historické souvislosti, dobové reálie, pracovat s výkladovým slovníkem, vhodně 
vystihnout prožitky a mít cit pro češtinu, aby svým dílem zaujal čtenáře. To vše se  
v Danielově případě sešlo díky jeho zájmu o literaturu, historii a obrovskému nadšení  
a chuti na sobě pracovat a dále se rozvíjet. 
 Jsme na Daniela pyšní o to víc, že obhájit vítězství je vždy těžší, svazující,  
ale i motivující. A pak, že „dvakrát do stejné řeky nevstoupíš“. Upřímně mu blahopřejeme, 
děkujeme za úspěšnou reprezentaci školy a věříme, že jako student VŠ bude ve svých 
zdařilých překladatelských počinech pokračovat a prohlubovat tak svůj talent a schopnosti. 

                
Mgr. Marcela Bittnerová  
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Pozvánka na VŠExpedici 
 Bylo zahájeno jarní přihlašování na vzdělávací zážitkové dopoledne na VŠE – program 
s názvem VŠExpedice. 
 Jedná se o program, na kterém si žáci 3. a 4. ročníků prohlédnou prostory školy, 
účastní se zajímavé přednášky a zahrají si edukační mobilní hru. 
Veškeré detaily, včetně možnosti přihlašování naleznete na https://vsexpedice.vse.cz/ 
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Prezentiáda 2024 – Nezanechali jsme jen digitální 
stopu 
 Ve čtvrtek 11. 4. jsme se zúčastnili krajského kola Prezentiády, kde jsme přednášeli  
na téma Digitální stopa aneb Jak vám aktivita na internetu může ovlivnit život. 
 Boj nebyl lehký, soutěžili jsme proti všem ročníkům středních škol, i přesto jsme však 
zaujali projevem i prezentací a umístili se na nádherném druhém místě! 
 Nebylo by to ale možné bez všech respondentů, kteří vyplnili dotazník, jež jsme 
rozesílali již před delší dobou. Tímto bychom jim tedy chtěli moc poděkovat! 

 
Lukáš Bravanský a Tomáš Kremser, kvinta 

 

  

 

 
  

93 



 

 

Dotkli jsme se vývoje osvětlení v nových vozech 
Audi 
 V pondělí 15. 4. na naše gymnázium zavítal pan Křižák z firmy ZKW group, odborník 
na vývoj moderních světel do aut. Zájemcům z řad vyššího gymnázia představil svou práci 
včetně praktického ukázky maticového LED osvětlení, na jehož vývoji pracoval a který se 
nyní používá v nových vozech Audi. Na závěr mohli studenti v kvízu věnovaném tématu 
dnešního setkání vyhrát drobné ceny. Moc děkujeme za obohacující setkání a těšíme se na 
další podobné akce. 

       
Bc. Ondřej Gonsorčík  
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Příbor – To není pouze Freud 
 Do Příbora se vždycky jezdilo hlavně na Freuda. Letos se třeťáci rozhodli poznat Příbor 
trochu více, a proto po prohlídce rodného domu slavného příborského rodáka vyrazili  
do piaristického kláštera. Netušili, že to byla jedna ze dvou vzdělávacích institucí  
pro učitele na Moravě v období od 19. století do r. 1938. Součástí kláštera jsou i dvě 
revitalizované zahrady sloužící k odpočinku. V expozici nazvané Zaniklý svět rukodělné 
výroby se mohli studenti seznámit nejen s různými řemesly, ale vyzkoušet si i tkaní  
na tkalcovském stavu nebo usoukat nitku na kolovrátku. 
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Papilonia 
 Hexapoda nikdy nepatřila mezi oblíbenou část učiva, tak jsme si to malinko zpříjemnili 
a uvedli do praktické podoby. Návštěva Papilonie v Ostravě nám dopřála blízká setkání  
s některými druhy pestrobarevných tropických motýlů, vč. několika zajímavostí.  
 Tak schválně, může být motýl jedovatý? Studenti sexty, či 2. C by nám mohli 
odpovědět. 

 
Mgr. Tereza Sláčalová  
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Farma zvířat aneb kolik dojí soudružky krávy 
 Příběh o revoluci, moci, totalitě – a o všem mezi tím. Kdo by neznal Farmu zvířat, 
slavné dílo George Orwella? Přesto má jistě smysl si jeho nesmrtelné myšlenky stále 
opakovat, třeba skrz divadelní adaptaci. Právě tuto možnost dostali třeťáci a čtvrťáci  
v Divadle loutek Ostrava – a rozhodně to stálo za to! 
 Venku ten den panovalo pochmurné počasí, to jsme však vyměnili za ještě 
pochmurnější zážitek na jevišti. Během osmdesáti minut nám herci v pokřivených 
přemrštěných maskách pokřikující pokřivená přemrštěná hesla předali co nejvíce 
původního silného příběhu, prostě co se do divadelního ztvárnění vešlo. Sledovali jsme 
jednu otočku nekonečného kolotoče tyranie-revoluce-tyranie za druhou a uprostřed toho 
zvířata ztvárňující určité typy lidí ve společnosti: revolucionář, diktátor, tupý dav, pracující 
lid, mlčící inteligence… 
 O tom, zda bylo divadlo skutečně tak dobré jako kniha, by se dalo polemizovat,  
o poselství celého díla však nikoliv. Naopak, právě v dnešní době se stává opět čím dál 
aktuálnějším. My, studenti, kteří jsme nesvobodu nikdy nezažili, bereme demokracii často 
jako samozřejmost, přestože hranice mezi ní a totalitou může být velice úzká. Je tedy třeba 
si neustále připomínat, že demokracie má svůj ne až tak vzdálený protipól, a musíme o ni 
proto aktivně pečovat, nenechat se nalákat na jednoduchá řešení, a vůbec dělat všechno 
proto, aby se z nás nestaly „soudružky krávy“, jak zaznělo na jevišti. 

 
Soňa Šrubařová, kvinta 
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Věda na přání – GMO 
 Již tradičně probíhá v maturitním ročníku přednáška prof. Marka Koutného  
z Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně, z oblasti nových metod v genetice. Letos si studenti 
vyslechli téma GMO = geneticky modifikované organismy, které se stále častěji objevují  
v našem životě. Z velmi bohaté závěrečné diskuse plyne, že téma zaujalo a také ukázalo, 
kudy se lidstvo bude dál v této oblasti ubírat. 

 
Mgr. Sylva Roháčková 

  

 
  

 

 
  

98 



 

 

Kdo zachrání jeden život, jako by zachránil celý svět 
 Dne 12. 4. studenti kvarty a 1.–3. ročníku vyššího gymnázia zhlédli v bíloveckém kině 
Radost film Jeden život. Tento film nám přiblížil život Angličana Nicholase Wintona a jeho 
hrdinský čin. S pomocí své matky a přátel v letech 1938–1939 zachránili život 669 dětí tím, 
že je přepravili z okupovaného Československa vlakem do Anglie a tam jim zajistili azyl  
u náhradních rodin. 
 Příběh tohoto neobyčejně skromného člověka, který neměl potřebu se se svým 
počinem po válce nijak chlubit, nás všechny emočně velmi zasáhl, obzvlášť v závěru, kdy se 
Nicolas Winton už jako starý muž setkává s již dospělými zachráněnými dětmi. Asi jsme 
nebyly jediné, kterým při sledování dnes už proslulých záběrů z televizní show BBC That’s 
life ukápla slza. 
 Myslíme si, že statečnost lidí, kteří jsou pro druhé ochotni riskovat své pohodlí a často 
i život, by neměly být zapomenuty. Určitě to platí i o siru Nicolasi Wintonovi. 

          
T. Gewinnerová a I. Vaclaviková, 2. C 
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 Máj, vyženeme kozy v háj. Co si však počít v situacích, když žádné kozy nevlastníte, 
pranostika nic neříká. Zkrátka, ať už kozy máte nebo ne, musíte si poradit sami. 
 První květen je oficiálním svátkem práce, ale slavíme ho jako den zamilovaných,  
což má na svědomí K. H. Mácha. Většina spoluobčanů zná úvodní verš jeho skvostné básně, 
ale málokdo už ví, že jde o horor (thriller) o prchlivém žárlivci Vilémovi, který zabíjí svého 
otce, neboť se dvořil jeho milé Jarmile. Po jeho popravě milenka završí děj suicidální 
akrobatickou šipkou do jezera. 
 Prvního máje bychom měli políbit naší milou pod rozkvetlou třešní, což může být 
zapeklitá záležitost. Neberte to ale doslova. Neseženete-li třešeň, můžete tak učinit pod 
jinou libovolnou peckovinou. 
V některých profesích, třeba když jste zaměstnán jako ovocnář, může být naopak mnohem 
jednodušší najít třešeň než partnerku. Daleko důležitější je však v těchto situacích vědět, 
s kým tak činíte, jak se při tom cítíte a co si od tohoto aktu vy nebo dotyčná slibujete.  

         
 zdroj: internet 

 

  

KVĚTEN 
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El Goleador se prosazuje i za hranicemi Bílovce 
 Když se náš školní fotbalový magazín El Goleador dozvěděl o ostravském turnaji 
VEOLIA ENERGY STREETFOOTBALL 2024, neváhal ani chvíli a rozhodl se postavit svůj 
„tovární tým“, který dostal za cíl jediné: získat pro Bílovec trofej z této akce. 
 Sestavením celku, jehož členkami dle pravidel musely být minimálně dvě dívky, byl 
pověřen srdcař a kapitán s velkým „K“ Patricio Brožovič. Kapitán odvedl dobrou práci,  
což potvrzuje i jeho zástupce Dani Topo Byrtus: „Sedli jsme si lidsky, makali jsme a hráli jako 
skutečný tým.“ Krom nesporných fotbalových kvalit to byla právě týmová hra, která našim 
borcům pomohla dojít v konkurenci 16 škol až na vrchol a získat cennou trofej. 
 Dani Topo Byrtus celou akci sumarizuje takto: „Byl to velice dobře zorganizovaný 
turnaj, který se nám fakt povedl. Naše soudržnost, touha nezklamat šéfkouče a hrdost,  
že si můžeme zahrát za El Goleador, nás hnala za vítězstvím. Porazili jsme i kluky se 
smlouvami v Baníku. Jedinou výtku bychom měli k moderátorovi turnaje… Nedokázal 
vyslovit náš název! To bylo pořád ‚Apříští zápas odehraje tým Ee…el col..gol…colemador…‘ – 
takže jsme si řekli, že musíme dojít až do finále, aby měl dost času se to naučit. A skutečně, 
při závěrečném ceremoniálu už to uměl! Takže se pokusíme trofej příští rok obhájit, 

abychom se přesvědčili, že to nezapomněl.“ �  
 El Capitán Patricio Brožovič přikyvuje, se slovy Daniho souhlasí, nicméně dodává: 
„Ano, je to tak, naše týmovost, kdy jsme si navzájem pomáhali a hráli jeden za druhého, 
byla skvělá. Výkony všech byly super, Dave, Rafty… Šimon v brance, nebojácné holky Anet  
a Kristýna… prostě paráda. Jen by se mi jako kapitánovi ještě více líbilo, kdyby se někteří mí 
spoluhráči více soustředili na fotbal a ne na pózování s hosteskami. Asi je to učí  
v mateřských klubech. No… každopádně, bylo to až po finále, takže chápu, že poté,  
co okouzlili Ostravu svým fotbalovým uměním, vynikl i jejich šarm mimo hřiště…“ 
 A jako poslední dostává slovo šéfkouč Juan Balage: „Opravdu klobouk dolů před 
našimi reprezentanty, hrát za tým El Goleadoru a nebýt svázán tím, že šéfredaktor  
El Tornillo by o nich pak v případně neúspěchu nemusel psát zrovna hezky, je skutečně 
náročné. Ale zvládli to skvěle! Na druhou stranu, trochu mi svým triumfem nabourali 
sobotní program… Když vyhráli, musel jsem pak s nimi na zápas Baníku proti Mladé 
Boleslavi, kde o poločasové přestávce byly naše hvězdy představeny celému stadionu. 
 Blahopřál nám i vlastník Baníku pan Brabec. A protože Baník prohrál zápas 0:1  
a zkomplikoval si tak případnou účast v pohárové Evropě v příští sezóně, projevil 
nespokojený baníkovský majitel snahu získat naše hráče do svého týmu. Ale to nepůjde –  
již nyní ale mám na naše hráče nabídky ze zahraničí – pověřil jsem proto El Tornilla,  
aby zahájil jednání se zástupci FC Málaga. Je to sice až třetí španělská liga, ale jako odrazový 
můstek do zahraničních top lig to není špatné.“ 
 O tom, zda jednání v Málaze dopadnou úspěšně, budeme čtenáře informovat v jiném 
článku. Nicméně na závěr musí El Goleador hráčům ještě jednou pogratulovat ke skvělé 

reprezentaci a popřát mnoho úspěchů do další kariéry! �  
 

El Tornillo, šéfredaktor školního fotbalového magazínu El Goleador 
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Školní jídelna GMK 
 Dovolte mi, abych Vám představila naši školní jídelnu. Kolektiv pěti kuchařek a jedné 
vedoucí zajišťuje přípravu a výdej přibližně 40 svačinek a 370-400 obědů každý pracovní 
den. Naším cílem je nabízet kvalitní a zdravé stravování jak pro žáky, tak pro cizí strávníky.  
Ti si mohou stravu odebrat do nosičů ve vyhrazené době, nebo si oběd vychutnat přímo  
ve školní jídelně. 
 Obědové menu se skládá z polévky a hlavního jídla, které strávníci vybírají ze dvou 
variant, a to masové a bezmasé. Bezmasý hlavní chod je buď sladkým jídlem, nebo 
zpracovává jako výchozí surovinu sójové maso, zeleninu, tofu. Čerstvá a vyvážená strava  
z kvalitních surovin, která respektuje tzv. spotřební koš, je naší prioritou. 
 Cena za obědové menu, které zahrnuje zeleninový salát, kompot, mléčný výrobek, 
ovoce nebo upečený koláč, je 98 Kč. Přijďte ochutnat naše pokrmy, jste srdečně zváni! 

        
    Kamila Rycová, vedoucí školní jídelny GMK 
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Hojnost radosti, hojnost práce 
 Fulnecká Zahrada hojnosti je velmi inspirativní projekt paní Martiny Mazancové, která 
je zároveň štědrou donátorkou dobrých nápadů. Právě ona nabídla škole finanční dar 
výměnou za výpomoc na jejím projektu. A protože se naše gymnázium už nějaký čas 
profiluje jako škola inklinující k environmentální problematice, nápad nás zaujal. 
 Osnovy biologie v 1. ročníku se zaměřují na botaniku, výuka je podpořena 
laboratorními pracemi. A tady se nabídlo spojení teorie s praxí, které jsme rádi využili. 
Navzdory obavám, že někteří studenti uvidí motyčku poprvé v životě, jsme vyrazili  
do Fulneku. Čekala na nás stráň levandulí statečně bojující s přesilou plevele. Náporu 
odhodlaných prváků však neodolal. 
 Jsme na naše studenty docela pyšní, nezalekli se horka, ostnatých protivníků ani 
nových zahradnických zbraní, které jim byly svěřeny. Stráň modrých levandulí za pár týdnů 
jim bude odměnou. A také finanční dar škole. Věříme, že touto návštěvou naše spolupráce 
s Martinou Mazancovou nekončí. 

     
PA + SR + žáci 1. B 
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Estetické hodnoty Beskyd  
 Dnes jsme vyrazili na malou procházku z Ostravice na Lysou horu. Sluníčko nám svítilo 
a nám se to líbilo… 

            
žáci 2. B 
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Máme bystrou hlavu! 
 Dne 23. 4. se v Praze v Goethe-Institut konalo finále Bystrých hlav, soutěže mířené  
na aspirující vědce mezi 15-18 lety se zájmem o němčinu a zároveň s originálním projektem 
z oblasti biologie, chemie, informatiky, matematiky či fyziky. 
 Helena Postavová ze septimy v bohaté konkurenci mnoha dalších talentovaných 
výzkumníků zaujala svou prací zkoumající základní reprodukční ukazatele a současné 
početní stavy králíků plemene Český červený, a stala se tak jednou ze dvou oceněných 
hlavní cenou – jazykovým kurzem v Německu! 
 Helča svůj soutěžní projekt zpracovala původně jako Středoškolskou odbornou činnost 
(SOČ), ve které postoupila do krajského kola. Výzkum, sběr dat a analýza výsledků jí zabraly 
zhruba rok, chovatelstvím králíků se ale zabývá skoro celý život. Dalo by se tedy říct,  
že je opravdová expertka. Tvrdá práce a zápal pro výzkum se jí rozhodně vyplatily a jazykový 
kurz v Německu bude zasloužená odměna a zároveň skvělá příležitost k dalšímu 
seberozvoji. 
 A co říká ke své zkušenosti samotná mladá vědkyně? Soutěž Bystré hlavy rozhodně 
doporučuje ostatním, sama má teď už ale hlavu v Německu, kam se v létě chystá… 

 
Mgr. Tereza Sláčalová 
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Kroměříž, jak ji možná neznáte 
 Dne 15. 5. vyrazily třídy 1. A a 1. B na obohacující exkurzi do města známého svou 
bohatou historii – do Kroměříže. Cílem exkurze nebyla proslulá Květná zahrada,  
ale především návštěva interaktivní expozice věnované životu a dílu českého písničkáře  
a básníka Karla Kryla, který byl místním rodákem a kterému poklidné dětství a posléze  
i dospělý život zkomplikovali nejdříve fašisté a pak komunisté. 
 Expozice věnovaná Karlu Krylovi nás zaujala netradiční atmosférou. Narozdíl  
od běžných výstav, které zahltí nudnými nástěnkami plnými textu, na nás čekalo pět 
odzvučněných místností, každá věnovaná některé z Krylových písní. Atmosféru dotvářely 
předměty zmiňované v textech a emotivní videa. Autorovy texty, myšlenky a hodnoty, 
kterých si v životě vážil, jsme mohli číst nápaditě výtvarně zpracované na zrcadlech,  
na podlaze… Prostě zážitek, který myslím zanechal stopu v každém z nás. 
 V uších nám doznívaly Krylovy texty, když jsme vyrazili k půvabným Podzámeckým 
zahradám. Ty jsme prosvištěli v romantických vláčcích. Jízdu nám zpestřoval výklad  
o historii zahrad, která sahá až do počátku 16. století, kdy zahradu založilo a dále 
zvelebovalo kroměřížské biskupství, později arcibiskupství. Z obyčejné lovecké zahrady se 
tak stal 53hektarový park v 19. století upravený v duchu romantické módy. Bystrým zrakům 
tak neunikl pyšnící se páv či nádherný strom katalpa, který snad jako jediný na světě 
neroste do nebe, nýbrž do země. Katalpě se totiž připletla do cesty švestka, kvůli které se 
ohla k zemi a zakořenila svými větvemi. 
 Odpoledne jsme ještě vystoupali na 40metrovou vyhlídkovou věž, která v sobě skrývá 
také klenotnici s úchvatnými malbami proslulého renesančního malíře Cranacha. Další 
nezapomenutelný zážitek, stejně jako pohled ze zmíněné věže. 
 Celý výlet pak někteří z nás zakončili v jedné z místních pekáren a udělali tak doslova 
sladkou tečku za celým dnem 
     

  Anna Dubovská, 1. B 
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Jak jsme vyhráli lístky na hokej 
 Začalo to tím, že nám naše třídní, paní učitelka Pokludová, řekla o soutěži pro základní 
školy. Hrálo se o lístky na hokejové mistrovství světa na utkání mezi Francií a Německem. 
 Úkol zněl jasně – buď namalovat maskoty letošního domácího šampionátu, a to Boba  
a Bobka, králíky z klobouku, v hokejových dresech, nebo vytvořit jejich metrové sochy. 
 Vsadili jsme na jistotu a vyrobili plakát i sochy. Náš profesionální třídní malíř Pavel  
na papír načrtl předlohu. O vybarvení se postaraly Eli, Verča, Sabča a Martin L. Abychom 
splnili zadání, musela se na plakátě objevit také hesla: „Fandíme hokeji a Srdce do hry!“ 
 Ale co by to byl za hokej, kdyby Bob a Bobek neměli brusle! Nože nabrousili Kristián  
s Vojtou a Matějem D. Amča Š. a Agi králíky doplnily prvotřídními hokejkami. Emča G. měla 
báječný nápad, že sochy uháčkujeme z bílé příze my holky. A vyplatilo se! Právě ona a Kačka 
nás celou dobu řídily a vedly k cíli. Háčkovaly jsme těla, uši, hlavy, nohy a ruce plus bambule 
na ocásky. Z modré vlny jsme vyrobily dresy, na které jsme potom zezadu tavnou pistolí 
přilepily čísla hráčů a jména Bob a Bobek. Vepředu se vyjímalo logo Mistroství světa 2024  
v ledním hokeji. Na maskotech jsem se podílela já, Markét, Zaynab, Emča G., Kačka, Stela, 
Johy, Jolanka a Róza. 
 Nesmím zapomenout na super podstavec pro králíky, co vypadal jako ledová plocha. 
Ten vyrobily Amča M., Markét a Terka. Bobek dostal do packy ještě vlajku, to aby měl vedle 
Bobka aspoň nějaký respekt. Tuto poslední ozdobu dodali Martin V., Adam, Viktor a Matěj 
D. 
 Všechno jsme dodělávali na poslední chvíli. Paní učitelka s námi ve škole trpělivě 
zůstala až do večera, abychom stihli výrobky dokončit a poslat v termínu. Musela dokonce 
volat panu řediteli, aby posunul dobu kódování školy. Nevíme, jestli pan ředitel toho večera 
něco ulovil nebo jestli náš telefonát jeho případný úlovek vyplašil, ale… STIHLI JSME TO! 
Domů jsme dorazili až v deset večer. 
 Jsem ráda za všechny, kteří přiložili ruku k dílu, ale i za dobré nápady a velké odhodlání 
pomáhat. Nejvíc ale děkuji naší třídní paní Pokludové za její výdrž a povzbuzování. 
 V soutěži jsme vyhráli první místo a máme 32 lístků na zápas, který se bude konat  
21. května v Ostravě. Hurá! 

               
 Ema Děrgelová, sekunda 
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Nezapomenutelný zážitek Sekundy 
 Naše snaha a píle v soutěži o lístky na MS v hokej se vyplatila! Odměna byla výborná, 
místa v první řadě. Vše jsme mohli sledovat zblízka a v závěru se pozdravit s odcházejícími 
hráči. Atmosféra byla strhující a naše fandění se dostalo i do televize. Třešničkou na dortu 
byly darované dvě hokejky francouzského i německého hráče. 

     
Mgr. Šárka Pokludová  
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Kotvice 
 V úterý 7. 5. 2024 se 1. B zúčastnila tradiční exkurze do CHKO Kotvice. Cílem exkurze  
je ukázat studentům velmi zajímavé ekosystémy a poznat flóru zdejší oblasti. Vše se 
podařilo a myslím, že mnozí se tady budou vracet na krásné romantické procházky. 

     
Mgr. Sylva Roháčková 
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Matematická olympiáda 
 I letos se vybraní žáci primy, sekundy a tercie utkali se stejně starými řešiteli 
matematických úloh v okresním kole Matematické olympiády v Novém Jičíně. A je vidět,  
že je matematika opravdu baví. Svědčí o tom jejich umístění. 
 Nejvyšší příčky dosáhl Matěj Dvořák ze sekundy, který v kategorii Z7 získal 1. místo. 
Neméně úspěšní byli i zástupci tercie v kategorii Z8 se 17 řešiteli. Avšak úspěšní byli pouze 
4 a mezi nimi právě 2 naši terciáni. Vynikl Jaroslav Janošek s 2. místem a dalším úspěšným 
řešitelem byl Matěj Staněk. Úspěšným řešitelem v kategorii Z7 se stala Ema Harvey  
a Vojtovi Kubínkovi k tomu scházel 1 bod. Dařilo se i zástupkyni primy Anetě Ocáskové. 
 Gratulujeme k jejich výsledkům a děkujeme za vzornou reprezentaci. Věříme, že jejich 
píle a zájem o matematiku přinese v následujících letech další úspěchy. 

   
  Mgr. Šárka Pokludová 
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 Červen jsou letní jahody v mlází, vlčí máky ve stráni, narvaná koupaliště a upocený 
zmrzlinář na rohu ulice. Holky si zkrátily sukně a nahoře nemají skoro nic, kluky to rozpálí 
doběla a je jim velkej hic. 
 Červen je taky čas cestování, prostopášností na plážích, v letních kinech a kdo ví kde 
ještě. Z letních výletů si přivážíme báječné zážitky, ale také suvenýry, které dozrají o mnoho 
měsíců později, nebo se díky nim seznámíte s milým personálem dermatovenerologických 
ordinací. 
 Na cesty si přibalte nejen ochranné prostředky proti sluníčku, průjmům, ale i proti 
jiným nevítaným hostům. Spermie i Chlamydie trachomatis jsou o mnoho menší než komár, 
okem je nevidíte a bez problémů je přenesete přes všechny celní kontroly, ale na cestách se 
jim raději vyhýbejte.  
 V červnu běží léto na plný pecky, ale nemusíte v něm strhat úplně všechno, něco si 
nechte i na jiné měsíce.  

          
zdroj: internet 

 
 
 

 
 
  
 
 

 
 
 
 
 
 

ČERVEN 
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Vyhráli jsme celostátní soutěž v psaní všemi deseti 
 V týdnu od 22. do 27. dubna probíhalo celostátní mistrovství v psaní všemi deseti  
v opisu textu v programu Psaní hravě. Tuto nepostradatelnou dovednost si u nás žáci osvojí 
v sekundě a pak ji v dalších letech zúročují při psaní esejí, zápisů, úkolů. Díky tomu tak 
zvyšují i svou rychlost, což se potvrdilo ve výsledcích, neboť 1. místo získal Matěj Klepáček 
(septima) s čistou rychlostí 514 úhozů za minutu, 2. místo obsadila Nela Harvey (sexta),  
372 úhozů za minutu, rovněž 3. místo patří nám, a to Lukáši Bravanskému (kvinta),  
který psal rychlostí 370 úhozů za minutu. Na krásném 7. místě se umístil Adam Nikl,  
348 úhozů za minutu, žák sekundy. Pevně věřím, že v dalších letech bude stoupat na místa 
nejvyšší, stejně jako další účastníci tohoto klání. 
 Díky těmto krásným výkonům se naše gymnázium umístilo ze 30 přihlášených škol  
na 1. místě. 
  

  Ing. Šárka Klepáčková  
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Zpětná vazba vítězů Mistrovství:  
 Jaký pohled a jaké dojmy mají z psaní všemi deseti a z kurzu Psaní Hravě vítězové 
prvního Mistrovství? 
 Přečtěte si reference studentů a jejich učitelky z Gymnázia Mikuláše Koperníka, 
Bílovec. Věříme, že jejich cenné poznatky obohatí i vaší výuku. 
 

Reference Matěje Klepáčka, absolutního vítěze prvního Mistrovství v psaní 
všemi deseti 
 „Dovednost psaní všemi deseti se velmi hodí. Při práci na počítači mě nic nezpomaluje 
a nebrání mi v efektivní práci,“ říká Matěj Klepáček, který v našem Mistrovství dosáhl 
úctyhodného výsledku čisté rychlosti 514 úhozů za minutu. 
 Matěj se naučil psát na klávesnici již v raném věku inspirován svojí mámou a láskou  
k počítačům, když využíval trénink psaní jako příležitost trávit čas u PC. Dnes oceňuje,  
jak rychlost a plynulost, které mu tato dovednost poskytuje, zvyšují jeho produktivitu  
a vzbuzují obdiv. 
 „Psaní je rychlé, plynulé a zároveň to dost lidí obdivuje.“ 
 Od prvního stupně ZŠ, kde se Matěj poprvé seznámil s psaní všemi deseti, se jeho 
dovednosti neustále zlepšovaly. 
 „Od 3. do 7. třídy jsme měli psaní jako předmět ve škole. Od té doby téměř denně 
používám počítač, kde si schopnost psaní udržuji.“ 
 Kurz Psaní Hravě, i když s ním Matěj začal později na své psací cestě, mu nabídl několik 
účinných nástrojů pro zdokonalení jeho schopností. Matějovi se líbily zejména zábavná 
cvičení a hry na začátku kurzu, které jsou přizpůsobeny začátečníkům. 
 Matěj zdůrazňuje, že schopnost psát všemi deseti mu v životě přináší mnoho 
výhod, od školních prací po každodenní osobní použití počítače. 
 „Vše je efektivnější a rychlejší a ještě k tomu mě to baví, takže dělám práci 
raději,“ vysvětluje. 
 Cesta k psaní všemi deseti nebyla pro Matěje vždy snadná. Jak sám popisuje, jeho 
začátky byly plné breku a nenávisti, když ho jeho maminka k psaní nutila. Avšak brzy 
pochopil, že psaní všemi deseti je super a klíčová dovednost pro práci na počítači. 
 „Poté mi došlo, že je to super a že je psaní důležitá schopnost pro práci na PC.“ 
 Matějův příběh je dokladem toho,  
že s odhodláním a správnými nástroji může 
každý ovládnout psaní všemi deseti a využít 
toto umění k obohacení své osobní  
i profesionální životní cesty.  
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Reference od Nely Harvey, stříbrné medailistky v Mistrovství v psaní všemi 
deseti 
  „Psaní všemi deseti je důležité pro všechny,“ říká Nela Harvey, která každodenně 
využívá tuto dovednost ve škole i doma. „S vývojem techniky jsou počítače čím dál častější, 
a tak psaní všemi deseti tak používám každý den.“ 
 Nela začala s psaním v 6. třídě ZŠ a rychle si tuto dovednost oblíbila. „Samotnou by mě 
asi nenapadlo se to naučit,“ přiznává. Od té doby, co ovládá psaní všemi deseti, pozoruje 
významné zlepšení ve své práci na klávesnici. 
 „Práce mi jde mnohem rychleji, můžu snadněji opisovat text a píšu mnohem 
pohodlněji.“ 
 Jedním z hlavních důvodů, proč ji psaní baví, je, jak usnadňuje práci s počítačem.  
A také: „Můžu u počítače sedět vzpřímeně bez ohýbání hlavy,“ vysvětluje Nela. 
 V kurzu Psaní Hravě ocenila zejména postupné přidávání znaků a zábavnou formu 
učení. „Hry na opakování a učení zábavnou formou se mi zdály nejúčinnější pro zlepšení 
schopností psaní.“ 
 Díky své dovednosti psát všemi deseti, Nela efektivně zvládá školní úkoly a osobní 
projekty. Přínos této zručnosti ilustruje situace ze školní hodiny zeměpisu: „Měli jsem 
napsat zápis o vybrané zemi. Spolužáci mi mohli čtením diktovat text a já ho stíhala 
zapisovat. Bylo to rychlejší a efektivnější díky psaní všemi deseti.“ 
 Pro ostatní zájemce, kteří zvažují naučit se psát na klávesnici s kurzem Psaní Hravě, 
Nela doporučuje: 
 „Funguje na principu hry, což mi 
pomohlo zůstat motivovaná. Vidíte svou 
cestu a jak jste se posunuli od začátku,  
takže byl hezký pocit vidět, co všechno jsem 
se naučila.“ 
 Díky pravidelnému tréninku a podpoře 
kurzu Psaní Hravě si Nela udržuje a rozvíjí 
své schopnosti, což jí umožňuje efektivně  
a s radostí plnit nejen školní úkoly,  
ale i osobní projekty. 
 
 
 

Reference od Lukáše Bravanského, bronzového medailisty v Mistrovství  
v psaní všemi deseti 
  Lukáš Bravanský oceňuje dovednost psaní všemi deseti především kvůli její užitečnosti 
při práci na počítači. „Shledávám to jako užitečnou vlastnost, která ulehčuje práci  
na počítači,“ říká Lukáš. Tuto dovednost se naučil ve škole jako součást Občanské výchovy  
a dále ji rozvíjel samostudiem. 
  Podle Lukáše psaní všemi deseti značně urychluje jakoukoliv práci na klávesnici,  
což mu umožňuje rychleji a efektivněji psát eseje, e-maily a další texty. 
 „Ušetří čas při práci na počítači a dokážu zapsat rychleji svoje myšlenky,“ popisuje 
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své zkušenosti. 
 Kurz Psaní Hravě Lukáše nejvíce oslovil prostřednictvím praktických cvičení  
a her. „Všechny hry, které jsou obsaženy v kurzu, procvičují něco a vytvářejí celkově dobrý 
program. Avšak nejlepší je opisování daného textu,“ vysvětluje Lukáš. 
 Lukášova dovednost psát všemi deseti se osvědčila například při psaní esejí  
v anglickém jazyce, kde mu zbývající čas po napsání textu umožnil zkontrolovat a opravit 
chyby v textu. 
 Lukáš zdůrazňuje výhody kurzu Psaní 
Hravě pro ostatní studenty: „Dostupnost, 
rychlost, jednoduchost a otevřenost.“ 
 Na Lukášově psací cestě pro něj byla 
důležitá podpora a motivace ze strany jeho 
mámy, která absolvovala kurz současně s ním.  
 Díky Psaní Hravě zlepšil Lukáš své 
schopnosti v psaní na klávesnici natolik,  
že mohl v Mistrovství vyniknout s čistou 
rychlostí 370 úhozů za minutu. 
  

 

Reference od pedagoga Gymnázia Mikuláše Koperníka, Bílovec, paní  
Ing. Šárky Klepáčkové 
 Psaní všemi deseti je neocenitelný pomocník pro život v současné době, kdy jsou 
počítače součástí práce téměř každého jedince,“ zdůrazňuje učitelka. Tuto dovednost 
považuje za jednu z nejlepších věcí, které může škola poskytnout, ačkoliv si studenti zprvu 
mohou stěžovat na náročnost, časem ji ocení. 
 „Všichni, kteří se tuto dovednost učili, po čase, když se sejdou na srazech po maturitě, 
říkají, že to je ta nejlepší věc, kterou jim škola dala, i když při výuce kdysi trpěli, teď jsou  
za to nesmírně rádi,“ uzavírá učitelka. 
Paní Klepáčková zdůrazňuje přínos zručnosti psaní všemi deseti: „Tato dovednost by měla 
být zakomponována do RVP ne školou, ale přímo MŠMT, ale po tom se volá neúspěšně ne 
jen několik let, ale již desítek. Pak je to záležitost školy, spíše vedení, zda najde prostor pro 
to, aby našli aspoň jednu hodinu týdně, ve které se žáci budou této dovednosti věnovat.“ 
 Kurz Psaní Hravě, oceňovaný paní Klepáčkovou za různorodost nácviku psaní  
a motivující hesla, mají zakomponován do školního vzdělávacího programu jako součást 
občanské výchovy v primě osmiletého studia. „Žáci, kteří pochopili význam této dovednosti, 
dosáhli v celostátní soutěži Mistrovství v psaní nejvyšších stupňů,“ poukazuje na úspěchy 
studentů, které ráda připomíná jako motivaci pro ostatní žáky. 
 Podle zkušenosti paní Klepáčkové kurz Psaní Hravě přináší studentům rychlejší  
a efektivnější zpracování domácích úkolů, esejí a prezentací. Žáci neztrácejí čas hledáním 
písmen na klávesnici a mohou se soustředit na své myšlenky a obsah svých prací. 
 „Žáci mají rychleji dokončené domácí úkoly a nemusí při zpracování materiálů tolik 
času trávit přepisováním,“ vysvětluje. 
 Podpora a materiály kurzu jsou podle ní vynikající, s rychlými reakcemi na jakékoliv 
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 požadavky ze strany školy. „Cokoliv, co je potřeba doplnit, změnit nebo opravit, je 
rychle ze strany autorů/programátorů realizováno,“ dodává s uznáním. 
 Závěrem shrnuje: „Jsem velmi potěšena výsledky, kterých naši žáci dosáhli  
v Mistrovství v psaní, je vidět, že dovednost, kterou získali, dále rozvíjejí a jejich rychlost se 
zvyšuje. Žáci, kteří pochopí, že průběžný trénink je přivede ke zdárnému konci, kurz kvitují 
kladně.“ 
 Stejně tak většina rodičů podporuje tuto dovednost jako klíčovou pro život jejich dětí  
a při tréninku je povzbuzují. 
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Papilonia – Motýlí dům 
 Ve čtvrtek 23. 5. měli studenti 2. B možnost ocitnout se v podmínkách afrických 
pralesů společně se spoustou nádherných motýlů a drobného ptactva. Expozice v Ostravě 
patří v republice k největším a myslím, že se všem moc líbila. Měli jsme možnost vidět 
největší motýly světa, líhnutí motýlů z kukly, jejich hostiny a samozřejmě volně létající 
jedince, kteří na nás bez obav přistávali. 

 
Mgr. Sylva Roháčková 
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Soutěže v interpretaci frankofonní písně 
 18. května 2024 vybojovala Zuzana Sobotková ze 4. B 3. místo v euroregionálním kole 
Soutěže v interpretaci frankofonní písně za skvělého doprovodu pianistů Nely Harvey  
ze sexty a Vojtěcha Klose z 2. B a akordeonisty Matěje Klepáčka ze septimy. Všichni 
soutěžící byli rozděleni do dvou skupin, a to do 16 let a od 16 do 26 let. Zuzka si vybrala  
z klasického repertoáru píseň od Édith Piaf Sous le ciel de Paris (Pod pařížským nebem)  
a z moderního repertoáru píseň od interpreta Slimane Mon amour (Má lásko), který s ní 
získal 4. místo v Eurovizi 2024. 
 Letošní 20. ročník této soutěže se odehrál v polském Krakově. Gratulujeme za vzornou 
reprezentaci naší školy v zahraničí a děkujeme za překrásný hudební zážitek. Děkujeme 
tatínkovi od Nely a mamince od Matěje za pohodlnou dopravu vlastními auty. 

                 
Mgr. Markéta Tesařová 
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Příběh bíloveckých Židů ožívá 
 Dne 24. 4. 2024 se nevelká skupina dějepisných nadšenců z Gymnázia v Bílovci 
zúčastnila projektu, který otevřel dveře do minulosti a přiblížil neodkrytý příběh 
bíloveckých Židů. Tato akce se uskutečnila v místní knihovně, kam jsme přišli zpracovat 
příběhy o životě židovské komunity, která zde kdysi žila a tvořila nedílnou součást našeho 
města. 
 Projekt začal vlastním bádáním po jednotlivých rodinách, jejich členech a osudů  
na základě dostupných archivních materiálů. Postupně jsme se dozvídali o jejich 
každodenním životě, zvycích, radostech i těžkostech, které je provázely. S pomocí paní 
knihovnice a našich učitelů jsme byli schopní poskládat celé rodokmeny. 
 A v tomto duchu bychom rádi vyzvali veřejnost k pomoci při doplňování mozaiky 
historie naší židovské komunity. Pokud máte fotografie, dopisy, dokumenty nebo jiné 
písemnosti, které by mohly přispět k lepšímu poznání života bíloveckých Židů, budeme rádi, 
když se s námi o ně podělíte. Každý detail je cenný a může přinést nový pohled na naši 
společnou historii. 
 Vaše příspěvky nám můžete zasílat na níže uvedenou e-mailovou adresu paní 
profesorky Ireny Janesové. Pomozte nám uchovat památku na bílovecké občany a přispějte 
k bohatšímu porozumění naší minulosti. Co se nám podařilo zatím nashromáždit  
a zpracovat najdete na internetové stránce osudy-biloveckych-zidu3.webnode.cz. 
 Vaše spolupráce je klíčová pro uchování těchto vzácných příběhů pro budoucí 
generace. 
 Děkujeme Vám!  

 
žáci GMK 
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Exkurze do Třineckých železáren 
 Redukce železné rudy redukčním činidlem, to je oč tu běží! Na tabuli už nám to jde 
hladce, teď trochu reálného obrazu samotné výroby železa, včetně jeho využití při výrobě 
ocelí. A že jich opravdu je hodně! V Třineckých železárnách jich umí vyrobit okolo 1000 
druhů! A teď zpátky k rovnicím – jaké redukční činidlo se používá při zmíněné redukci? 
Studenti druhého ročníku Vám rádi pomohou! 

    
Mgr. Tereza Sláčalová 
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Zapálení pro chemii 
 Pokud někdo řekne, že je chemie těžká, umíme s tím pracovat … stačí žáky dostatečně 
zapálit pro věc! 

    
Mgr. Tereza Sláčalová 
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Biologická exkurze v ZOO Ostrava 
 V čtvrtek 30. 5. 2024 jsme společně s Primou a Sekundou navštívili Zoologickou 
zahradu v Ostravě. Vydali jsme tam, abychom naše teoretické znalosti uvedli do praxe. 
Úspěšně jsme poznali zástupce všech tříd obratlovců a zopakovali si základní znaky  
a vlastnosti každého z nich. 
 Na vlastní oči jsme viděli, jak je možné, že suchozemské želvy jsou schopny zatáhnout 
končetiny do krunýře, kdežto mořské karety ne. Mohli jsme si všimnout, že ptáci jsou 
schopni otočit hlavu o 180 stupňů (informace, že jsou schopni otočení o 360 stupňů  
se ukázala být jako nepodložená). 
 Každý ze zúčastněných měl za úkol zjistit jednu zajímavou informaci o svém oblíbeném 
zvířeti, dozvěděli jsme se například toto:   

• „Hroch je schopen vyvinout rychlost až 30 km/h.“  
• „Růžové zbarvení plameňáků je způsobenou stravou.“  
• „Velbloud dvouhrbý dokáže najednou vypít až 100 litrů vody.“ 

 Exkurze byla úspěšná a i přes hrozby meteorologů se nám počasí vydařilo na jedničku. 
                                           

Mgr. Fiurášková Lucie, Mgr. Šárka Pokludová, Ing. Vojtěch Skotnica 
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Darujeme krev ve FNO 
 Závěr školního roku je vždy docela náročný. Blíží se uzavírání známek a zároveň už je 
každý myšlenkami na dovolené. Přesto se nám v tomto hektickém období ještě podařilo 
najít ochotné dárce. Dobrovolníků bylo více, ale z důvodu nevyhovujícího termínu se  
k odběru dostavil nakonec jen jeden. Ale Krevní centrum FNO je vděčné za kohokoliv a i my 
děkujeme ochotným studentům, že se projektu účastní a dělají tak dobrý skutek. 

                 
Mgr. Barbora Krayzlová 
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Úspěšně jsme přeskočili Bíloveckou laťku 
 7. června 2024 se konala již tradiční atletická soutěž ve skoku vysokém – Bílovecká 
laťka. 
 Ve velké konkurenci nejen bíloveckých škol si naši žáci vedli výborně. Mezi mladšími 
žákyněmi získala stříbro Veronika Martinásková, mezi staršími žákyněmi máme dokonce dva 
cenné kovy – zlato vybojovala Ema Potěšilová a stříbro Eliška Kubínková. 
 Gratulujeme! 

    
Mgr. Barbora Šeděnková, Ph.D. 
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Pěvecký sbor se rozloučil se školním rokem 
 Pěvecký sbor nižšího gymnázia slavnostně ukončil školní rok. Kromě sladkých odměn,  
které žáci vždy po vystoupení dostali, si jedno odpoledne udělali posezení  
s poklábosením. Během tohoto školního roku měli pět úspěšných vystoupení, což se ale 
pokusí v následujícím školním roce ještě překonat. Doufejme, že zpěvákům jejich nasazení  
a chuť zpívat vydrží a věříme, že se od září přidají další nadšenci. 

 
Mgr. Barbora Krayzlová 

  

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

zdroj: internet 
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Závodili jsme s RC autíčkem na vodíkový pohon 
 Náš tým se již potřetí zúčastnil prestižních závodů RC autíček na vodíkový pohon H2GP. 
Letos jsme se zapojili do celostátního finále v Ostravě v nové kategorii Hybrid.  
Tato kategorie přinesla nejen nové výzvy, ale i nové příležitosti, které jsme s nadšením  
a kreativitou přijali. 
 S radostí oznamujeme, že jsme dosáhli úctyhodného 8. místa. Tento výsledek je 
důkazem naší tvrdé práce, inovativního myšlení a týmového ducha. Přestože konkurence 
byla velmi silná, naše odhodlání a nasazení nám umožnily dosáhnout tohoto významného 
umístění. Měli jsme možnost hledat různá řešení, jak naše autíčko vylepšit, a naše neustálé 
úsilí se vyplatilo. 
 Závody nám také přinesly cenné zkušenosti a nové kontakty, které jistě využijeme  
při dalších projektech. Ihned jsme se pustili do příprav na příští ročník a jsme odhodláni 
pokračovat v naší cestě za dalšími úspěchy a postoupit do mezinárodního kola. 
 Děkujeme všem členům týmu za jejich nasazení a všem, kteří nás podporovali. Zvláštní 
poděkování patří našim sponzorům, Hyundai Nošovice, za jejich neocenitelnou podporu. 
Společně jsme dosáhli skvělého výsledku a těšíme se na další výzvy. 
 Pro více informací se můžete podívat na reportáž ze závodu a rozhovor s některými 
členy našeho týmu: 
https://www.youtube.com/watch?v=KEMdFperEIA&ab_channel=HyundaiNo%C5%A1ovice 

          
Ondřej Thiel, 3. B 
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Město Bílovec ocenilo naše úspěšné žáky 
 Ke konci školního roku město Bílovec ocenilo také naše úspěšné žáky: 
 Helena Postavová, studentka septimy. Patří k žákům, kteří od mala vědí, kudy půjde 
jejich cesta. Na nižším gymnáziu okouzlovala (a někdy i „otravovala“) své spolužáky 
nadstandardními informacemi o králících, proto o nich napsala vítěznou SOČ, následně  
ji rozšířila a přeložila do němčiny. Za to získala letní jazykový pobyt. Je také velmi aktivní 
skautkou, zřejmě odsud se vzal její smysl pro organizování a pořádání akcí pro mladší děti. 
Ve škole se aktivně zapojila do organizování několika matematických soutěží a soustředění. 
 Soňa Šrubařová je snem každého učitele. I ona je studentkou septimy. Jestliže  
o někom učitel prohlásí, že je studijní typ, je to právě Soňa. Nad rámec školního vzdělávání 
bádá v knihách, slovnících, čte na lavici, pod lavicí, pořád. Kolik řečí umíš, tolikrát  
jsi člověkem. Ovládá angličtinu, francouzštinu a určitě ještě něco přidá. Cit pro jazyk 
zúročila postupem do celostátního kola češtinářské olympiády. Má smysl pro spravedlnost, 
umí se postavit za svůj názor a obhájit si ho. Odvaha je i dnes velmi silné slovo. A tu Soňa 
má. 
 Vojta Klos je po všech stránkách rozvinutá a harmonická osobnost. Získal CPE certifikát 
angličtiny úrovně C2 třídy A (nejvyšší dosažitelná úroveň) a následně obdržel stipendium 
od Nadačního fondu Copernicus. Stal se úspěšným řešitelem krajského kola 64. ročníku 
Fyzikální olympiády. Řešil i krajské kolo 72. ročníku Matematické olympiády a zapojil se 
do soutěže Geologické kladívko. Posbíral vítězství ve školních kolech olympiád z biologie 
a němčiny. Sklízel úspěchy i v hudebních soutěžích ve hře na klavír a na housle. Umístil se 
na 4. místě mezinárodní soutěži v interpretaci frankofonní písně 2023.  
Píše internetovou fantasy novelu v angličtině, kterou zveřejňuje na stránce  
https://www.royalroad.com/home. Ve volném čase se věnuje i skládání hudby. 
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Invent Arena 2024 
 Na konci školního roku se naše děvčata z 2. C zúčastnila soutěže Invent Arena 2024  
v Třinci.  
 Jednalo se o velkolepou akci, na které se představily nejrůznější novinky ze světa 
průmyslu. Soutěžící měli ve volné tvorbě představit náš svět, jak by vypadal bez vynálezů  
a patentů. Děvčata ztvárnila video s námětem o pravěké keramice. Video sklidilo velký 
úspěch a naše žákyně se umístily na 2. místě. Výherní cena činila 18 000 Kč. 
Pozor! Nad školou začne létat dron s kamerou! 
               

 Magdaléna Tkadlečková, 2. C 
Video: Invent Arena – předání ceny 2024 
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BAF 
 Nebojte, nadpisem se vás nesnažíme vystrašit, to je jen jméno festivalu, který proběhl 
předposlední červnový víkend v Bílovci. 
 Během tohoto školního roku jsme vyslyšeli výzvu organizátorů festivalu Bíloveckého 
amatérského filmu a přihlásili jsme naše studenty do soutěže o nejlepší filmový plakát. 
 Ve velké konkurenci (60 plakátů) naši zazářili. V kategorii základní školy vyhrála soutěž 
Amálie Matyášková ze sekundy. V kategorii středních škol se na sdíleném prvním místě 
umístily dva týmy z našeho gymnázia – Rebecca Šnerchová, Magdaléna Tkadlečková  
a Adéla Navedlová, Adéla Rašková. Jejich vítězné plakáty můžete zhlédnout na Základní 
umělecké škole v Bílovci. 
 Organizátoři v tomto školním roce vyslali do mnoha škol lektory, kteří seznamovali 
žáky s různými technikami filmové tvorby. Naši studenti se několika seminářů také zúčastnili 
a moc se jim to líbilo. Organizátorům tímto děkujeme za skvělou příležitost vyzkoušet si 
něco nového. 

        
Mgr. Irena Janesová 
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Studentem gymnázia v Bílovci, kde studovala  
i tenistka Petra Kvitová, je čerstvý juniorský mistr 
republiky v plavání 
 Bílovec, 26. června 2024    Na mistrovství Evropy juniorů v plavání, které se uskuteční 
ve dnech 2. až 7. července v litevském Vilniusu, bude Českou republiku reprezentovat také 
osmnáctiletý Jakub Jan Krischke. Člen Slezského plaveckého klubu a čerstvý držitel tří zlatých 
a dvou stříbrných medailí z květnového mistrovství ČR juniorů v Praze je studentem 
Gymnázia Mikuláše Koperníka v Bílovci.  
 Stříbro na mistrovství republiky Jakub získal za 200 m znak a 50 m volný způsob. Zlato 
vybojoval na 50 m a 100 m znak a 100 m volný způsob. Právě v těchto disciplínách – 50 m 
a 100 m znak a 50 m kraul – bude Jakub Českou republiku reprezentovat v hlavním městě 
Litvy.  
 Jakub Jan Krischke, jenž se kromě jiného stal absolutním vítězem ankety Nejlepší 
sportovec okresu Nový Jičín za rok 2023, pochází z plavecké rodiny. „Oba rodiče jsou bývalí 
vrcholoví plavci, nyní vedou Slezský plavecký klub, jehož členem jsem nejen já, ale také 
bratři Martin a Bernard. Jsme prostě v bazénu odmalička,“ usmívá se sportovec,  
který pravidelně trénuje od osmi let. A plave excelentně. Po loňských úspěších, kdy se 
dostal až do finále na mistrovství světa a Evropy juniorů a získal první titul mistra České 
republiky v kategorii dospělých, nastartoval perfektně i letošní sezonu. Na turnaji 
Multinations Junior Swimming Meet, který se konal začátkem dubna v rakouském Grazu  
s účastí reprezentačních výběrů 14 států, si vyplaval tři prvenství a odvezl si i nový osobní 
rekord na 100 metrů znak. 
;Úspěchy na mezinárodním poli vyžadují pravidelný a intenzivní trénink.  
„Od dorosteneckého věku je sportovní příprava časově velmi náročná. Jakub má denně 
minimálně dva tréninky, musí si také hlídat výživu a regeneraci. To si žádá i oběti, třeba 
minimum volného času,“ říká jeho maminka Vlasta Krischke, která je trenérkou 
desetiletého syna Bernarda. Trenérem starších synů je otec Jan. 
 Plavecký trénink se liší podle období. Na začátku sezony je vytrvalostní, pak přechází 
více do rychlosti. A probíhá jak ve vodě, tak na suchu – v posilovně, na kole, při cvičení 
strečinku a běhání. Aby to osmnáctiletý člověk dennodenně podstupoval, musí vědět proč. 
„Nejhezčí na plavání je to vodní prostředí, pohybovat se ve vodě a dokázat vodu vnímat 
všemi smysly. A nejtěžší je každodenní dojíždění na tréninky a obětování volného času,“ říká 
Jakub, kterému samozřejmě někdy přijde líto, že zatímco kamarádi jdou za zábavou,  
on musí na trénink. „Skloubení školy, tréninků, soustředění a závodů je velmi náročné.  
Ale vedení gymnázia mi vychází maximálně vstříc, za což jsem velmi vděčný,“ konstatuje  
a dodává, že sice ještě nemá vybranou konkrétní vysokou školu, ale ví, že by se chtěl 
věnovat sportovní oblasti a zvažuje i zahraniční univerzitu. 
Vedení Gymnázia Mikuláše Koperníka v Bílovci Jakubovy sportovní aktivity podporuje.  
A nejen jeho. „Nejsme sice školou se sportovním zaměřením, přesto je mezi našimi žáky 
poměrně dost výrazných a v celosvětovém měřítku úspěšných sportovních osobností. Patří 
k nim například jedna z nejlepších světových tenistek Petra Kvitová, střelec Ondřej Tenk  
a aktuálně také plavec Jakub Krischke. Mezi našimi studenty jsou rovněž reprezentanti 
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ve volejbale, kopané a badmintonu,“ hrdě vypočítává ředitel gymnázia Pavel Mrva  
a dodává, že výjimečně nadaným žákům bývá vytvořen individuální studijní plán. „Sport má 
v naší škole podporu už dlouhodobě. Svědčí o tom kvalitní technické a prostorové vybavení, 
k němuž kromě jiného patří moderní sportovní hala, posilovna, lezecká stěna, multifunkční 
hřiště s workoutem a spinnigový sál. Žáci se mohou aktivně zapojovat do řady 
volnočasových aktivit, mezi oblíbené patří parcour, horolezectví, sportovní hry jako malá 
kopaná, basketbal, florbal a volejbal, pro dívky mažoretky či gymnastická příprava a mnoho 
dalších. V letních měsících se spolupodílíme na zajištění sportovních soustředění, v červenci 
proběhne soustředění parcouru organizace ADD Lead, soustředění Slezského plaveckého 
klubu a v srpnu zajišťujeme soustředění oddílu stolního tenisu,“ pokračuje Pavel Mrva  
a zmiňuje koncept výchovy ke zdraví, kdy žáci prvních ročníků projdou diagnostikou svého 
zdravotního stavu s ohledem na fyzickou kondici a následně jim je školenými vyučujícími 
sdělen možný plán zlepšení. „Za tímto účelem máme k dispozici diagnostickou místnost, 
jejíž vybavení bylo pořízeno z projektu Erasmus+,“ doplňuje ředitel gymnázia. 
 Škola je výjimečně aktivní i v rámci pořádání sportovních soutěží a turnajů. „Velkou 
popularitu si získal Memoriál Ondřeje Lazeckého v malé kopané, který pořádají naši žáci 
v říjnu. Na začátku listopadu a v prosinci také pravidelně probíhají dvě basketbalové akce: 
Mikulášský turnaj smíšených žákovských týmů a Abiturientský turnaj, kterého se účastní 
družstva absolventů školy. V závěru kalendářního roku pořádáme vánoční Koperníkův 
aerobic tour ve skupinových vystoupeních jednotlivých tříd. Konec školního roku se  
pak nese v duchu tradiční sportovní vícedenní akce Valašské hry, který v tomto roce oslaví 
již 29 let své existence,“ nastiňuje šíři sportovních aktivit Pavel Mrva. 

               
Lenka Gulašiová 
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 Dne ubývá, horka přibývá.  Svatá Anna, chladna z rána. Červenec jako mravenec  
(ten červený samozřejmě). 
 Všichni asi vědí, že šestého července vzpomínáme na upálení mistra Jana Husa,  
ale málokdo tuší, že svět slaví ve stejný čas mezinárodní den polibku. Polibkem obvykle 
označujeme akt, při němž se dotýkáme rty rtů jiného člověka. Líbat můžeme i jiné partie 
těla libovolné osoby, části oděvu (například šos), ale i cokoliv jiného (předměty i zvířata). 
 Během polibku vyjadřujeme k líbajícímu objektu náklonnost, lásku a úctu  
nebo to děláme ze zvyku, povinnosti či se sebezapřením.  
 Polibek bývá něžný, formální, vřelý, odporný, nesmělý, vášnivý, nezapomenutelný nebo 
také snad poslední. Líbání zahrnuje rozličná rizika. Například zdravotní, společenská i citová. 
Vyměňujeme si při něm ústní mikroflóru a většinou nám to dělá dobře.  
 Francouzský polibek zaměstnává kromě rtů hlavně jazyk, kterým dokonale 
prosmýčíme partnerovu dutinu ústní od prvního řezáku k poslední osmičce vpravo nahoře. 
Ale existuje i polibek smrti. Jestliže jste se narodili na šťastné planetě, tak jde  
o dvě významově zcela odlišné aktivity.  

         
 zdroj: internet 

 
 

 

 

 

 

 

 
 

ČERVENEC 

133 



 

 

 

Připravujeme nové šatny a sprchy pro sportovce 
 Zahájili jsme rekonstrukci šaten, sprch a toalet v budově C. Sportovci se mohou těšit 
na nově zrekonstruované zázemí. Celkem nás to přijde na 2,9 milionů korun. Plánovaný 
termín ukončení prací je plánován na konec září, takže od října budou šatny, sprchy  

a toalety pro tělocviky a sport v novém. �  
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 Co červenec neuvařil, srpen nedopeče. Krátí se den i prázdniny. Jablíčka se červenají 
a nastal čas sklizní. Se srpnem – nástrojem zemědělců, zbraní či komunistickým symbolem 
má tento měsíc už málo společného. Markéta ho hodila do žita už v červenci, ale k užitku 
by mohl přijít právě teď.  
 V srpnu kosíme, sbíráme, trháme, vykopáváme a sytíme se dary přírody, co hrdlo ráčí. 
Dožínky, dříve náboženský, později politický svátek, slavíme koncem měsíce. Některým ještě 
drnčí v uších hesla „Ani zrno nazmar“, „Kombajny – tanky míru“ nebo „Republice více 
práce, to je naše agitace“. Většině ale v uších naštěstí drnčí už něco jiného. MP3  
nebo ozvěny letních rockových koncertů.  
 Osmého srpna je Mezinárodní den ženského orgasmu (MDŽ-o). Je lepší ho prožívat, 
než slavit, ale v obou případech si můžeme užít spoustu legrace. 
 Konec prázdnin se projevuje zácpami na dálnicích, následky rodinných dovolených 
a povinnostmi před námi. Ale můžete si oddychnout, že už to máte za sebou, a těšit se  
na kamarády, milenky, klid kanceláře nebo snění u výrobního pásu o tom, kam příští rok 
zase vyrazíte. 

          
zdroj: internet 
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Nové kabinety 
 Postupně pokračujeme v rekonstrukcích kabinetů. O letošních prázdninách byly 
dokončeny další dva.  
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Zleva horní řada: Vít Šeděnka, Ondřej Štolfa, Kristián Dubáč, Marek Hodan, Tomáš Kremser, 
Lukáš Bravanský, Štěpán Jedlička, Jiří Václavík, Tomáš Zdich 
 
Zleva prostřední řada: David Adam Pokorný, Patrik Brož, Sofie Anna Rusková, Veronika 
Himlarová, Veronika Böhmová, Nella Kneiflová, Hana Švidrnochová, David Kovář, třídní 
učitel Jan Baláš 
 
Zleva dolní řada: Hanka Horsinková, Nela Davidová, Tereza Tesařová, Tereza Pesničáková, 
Soňa Weisslechnerová, Veronika Sukupová, Kateřina Dzianová, Aisha Bauková, Marie 
Musilová  
 
Chybějící žák: Jan Josífko 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 

   

  FOTOGRAFIE TŘÍDY 1. A 
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Zleva 4. řada: Max Mroček, Maxim Koch, Danielius Šindler, Antonín Muczka, Libor Nikel 
 
Zleva 3. řada: Jakub Stanovský, Jakub Hutník, Petr Willaschek, Adam Neubauer, Rostislav 
Bochenský, Cyril Svobodník, Václav Kolovrat, Jan Krystek 
 
Zleva 2. řada: Šimon Hájek, Marek Sedláček, Bára Stiborová, Katka Zdichová, Markétka 
Porebská, Agáta Balharová, Anna Dubovská, Matyáš Krayzel, třídní učitelka Pavlína 
Andreeová 
 
Zleva dolní 1. řada: Zuzana Klichová, Klára Weissmannová, Nikol Urnerová, Emily Krásová, 
Dominika Fojtíková, Veronika Vyvialová, Natálie Římanová, Ema Otáhalová, Natálie 
Hierschová 
 
Chybějíci žákyně: Rozálie Spurná 

 
 
 
 
 
 
 

 

   

  FOTOGRAFIE TŘÍDY 1. B 
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Zleva horní řada: David Radvanský, Ondřej Jankovič, Matěj Bárta, Stanislav Klimíček, Tomáš 
Nikl, Michal Popp, Jakub Dlabaja, Matěj Hőpp, Ilya Istomin 
 
Zleva prostřední řada: Vít Kopecký, Zuzana Žaloudková, Nela Gajdová, Markéta Kremzerová, 
Nikol Richterová, Anna Blahetová, Alice Schindlerová, Petra Burešová, Lucie Potschová 
 
Zleva dolní řada: Amélie Káňová, Petra Bzonková, Anežka Rafajová, Monika Dobešová, 
třídní učitelka Tereza Sláčalová, Ema Růčková, Markéta Šindlerová, Pavlína Martinásková, 
Nela Harvey 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 

   

  FOTOGRAFIE TŘÍDY 2. A 
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Zleva horní řada: Matyáš Holba, David Šimpach, Jakub Holinka, třídní učitel Radim Bejlovec, 
Vladimír Handl, Denis Florík, Vojtěch Klos 
 
Zleva prostřední řada: Josef Čech, Daniel Byrtus, David Langer, Radim Bzonek, Martin Ráftl, 
Viktor Večerka, Matěj Fridrich 
 
Zleva dolní řada: Iveta Křenková, Aneta Dostálová, Kristýna Klimková, Adéla Fraisová, 
Anežka Dratnalová, Nela Gavlasová 
 
Chybějící žákyně: Patricie Tomšů  
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 

   

  FOTOGRAFIE TŘÍDY 2. B 
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Zleva horní řada: Michael Richard Pravda, Eduard Rychlík, Václav Robenek, Jan Marušák, 
Richard Skotnica, Prokop Hoza, Vojtěch Stiler, Markéta Michálková, Michal Theuer 
 
Zleva prostřední řada: třídní učitel Tomáš Berger, Adéla Rašková, Adéla Návedlová, Adéla 
Šišková, Rebeka Šnerchová, Adéla Matějová, Magdaléna Tkadlečková, Ivana Vaclaviková 
 
Zleva dolní řada: Markéta Kuncová, Kristýna Melichaříková, Tereza Gewinerová, Alexandra 
Klegová, Ema Viktorie Vančurová, Maxine Chromcová, Tereza Hoňková, Agáta Hejlová, 
Barbora Topiarzová 
 
Chybějící žákyně: Anežka Koňaříková, Adriana Pagáčová 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 

   

  FOTOGRAFIE TŘÍDY 2. C 
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Zleva horní řada: Adam Krejčí, Václav Holub, Tadeáš Klepáček, Matěj Klepáček, Ondřej 
Brossmann, Matěj Binar, Erik Lubojacký, Jaroslav Kovačič, Michal Karkoška, Aleš Martinek 
 
Zleva dolní řada: Kateřina Zajíčková, Hana Potěšilová, Helena Postavová, Petra Dostálová, 
Soňa Šrubařová, třídní učitelka Magdalena Miláková, Julie Barošová, Agáta Hlobílková, 
Natálie Zwingerová, Hana Fišerová 
 
Chybějící žák: Aleš Horsinka 
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Zleva 4. řada: Vojtěch Baroš, Vojtěch Podešva, Filip Marek 
 
Zleva 3. řada: Robert Kubányi, Jiří Bambas, Ondřej Thiel, Matyáš Zbožek, Kryštof Martiník, 
Štěpán Schacherl 
 
Zleva 2. řada: třídní učitel Jan Hruška, Jan Stanovský, Anežka Besedová, Adéla Richterová, 
Matěj Šír, David Číž 
 
Zleva dolní 1. řada: Natálie Krayzlová, Vanesa Filová, Petra Němcová, Vu Thi Lan Huong, 
Bára Hutníková, Katka Mikušová, Adéla Prdová 
 
Chybějící žáci: Tobiáš Hanzelka, Jakub Jan Krischke, Sabina Melichaříková, Tereza 
Melichaříková 
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Zleva horní řada: Matěj Martinásek, Tomáš Rubač, David Jarčík, Vojtěch Sukup, Ondřej 
Širůček, René Lazecký 
 
Zleva prostřední řada: Antonín Vodný, Jakub Feilhauer, Petr Hasalík, Lucie Gorná, Karin 
Poppová, Vojtěch Jozek, Adam Tesař, Jan Kremser 
 
Zleva dolní řada: Daniela Vojkůvková, Adéla Grichová, Vendula Bestová, Adéla Vorlická, 
třídní učitelka Barbora Šeděnková, Karolína Natálie Pokorná, Monika Štábová, Barbora 
Dubáčová, Klára Jurašková 
 
Chybějící žák: Matěj Daňa  
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Zleva horní řada: Martin Kobělař, Daniel Lochman, František Svobodník, Jiří Novotný 
 
Zleva prostřední řada: Ondřej Častulík, Martin Matula, Ondřej Tenk, Markéta Chrástková, 
třídní učitelka Markéta Tesařová, Kamila Nohlová, Vilém Koudela, Michal Sasín, Kryštof 
Kolesár, Aleš Hebelka 
 
Zleva dolní řada: Marie Havlásková, Adéla Šírová, Zuzana Sobotková, Tereza Vyorálková, 
Dorota Čechová, Adriana Scholzová, Karolína Žaloudková, Adéla Nguyenová, Nela 
Dosoudilová 
 
Chybějící žák: Tomáš Jelínek 
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Zleva horní řada: Petr Hořínek, Jonas Ziryab Elkhawad, Ondřej Šelong, Teodor Sedláček, 
Patrik Skaličan, Filip Mojžíš, Jan Havlát, Aleš Chytil  
 
Zleva prostřední řada: třídní učitelka Petra Piková, Ilona Večerková, Magdaléna Hořínková, 
Klára Dorneanová, Sára Pravdová, Valentýna Hrnčířová, Bára Macháčková, Kateřina Kudlová  
 
Zleva dolní řada: Adéla Rožnovjáková, Kristýna Pošvicová, Karolína Štefková, Karolína 
Buksová, Aneta Pavlíčková, Veronika Kousalová, Radka Homolová Monika Mikulíková 
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Zleva horní řada: Prokop Klečka, Matouš Richter, Matěj Dratnal, Michal Pončík, Lukáš Grela, 
Martin Bittner, Hynek Štika, Ivan Taťák, Tobiáš Berger, Benjamín Spiller 
 
Zleva prostřední řada: Antonín Seidler, Matěj Hon, Michael Bosák, Jan Vorlický, Aneta 
Ocásková, Žofie Trojáčková, Filip Pavelek, Richard Mech, Filip Ležatka, třídní učitel Vojtěch 
Skotnica  
 
Zleva dolní řada: Anna Jedličková, Helena Šimková, Petra Fešarová, Eva Šindlářová, Barbora 
Galejová, Darja Friedlová, Natálie Bérešová, Natálie Hanková, Alena Kučerová 
 
Chybějící žák: Filip Bartošák 
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Zleva 4. řada: Matěj Adamčík, Martin Varecha, Adam Nikl, Martin Lindovský 
 
Zleva 3. řada: Viktor Bauko, Kristián Madusiok, Vojtěch Kubínek, Pavel Ulman, Filip 
Chrástek, Matěj Dvořák  
 
Zleva 2. řada: Amálie Matyášková, Stela Marie Pustějovská, Markéta Šeděnková, Tereza 
Nováčková, Zaynab Ghaleb, Sabina Grellová, Jolana Josífková, Alexandra Razimová, Ema 
Děrgelová  
 
Zleva dolní 1. řada: Ema Harvey, Veronika Martinásková, Amálie Štiková, Johana Mužná, 
Amálie Škarková, třídní učitelka Šárka Pokludová, Elizabet Šímková, Agáta Nosková, Kateřina 
Demlová, Ema Gavendová  
 
Chybějící žáci: Jakub Pešat, Rozálie Vrkočová  
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Zleva 4. řada: Matěj Zátopek, Štěpán Rusek, Ondřej Tegel, Matěj Staněk, Radovan Kubný, 
Lukáš Dosoudil 
 
Zleva 3. řada: Jaroslav Janošek, Jakub Fešar, Adam Neuwirth, Viktor Pončík, Vítek Vajda, 
Matyáš Berounský, Jan Václav Bureš, René Kašný 
 
Zleva 2. řada: třídní učitelka Lucie Fiurášková, Eliška Kubínková, Zuzana Pavelková, Veronika 
Grelová, Eliška Klečková, Eliška Kleinová, Klára Honová, Radim Čech, Michaela Dobešová 
 
Zleva dolní 1. řada: Táňa Weislechnerová, Anna Šímová, Andrea Walderová, Eliška 
Petrášová, Ema Potěšilová, Petra Štábová, Adéla Kudělová, Nikola Šindlerová, Amálie 
Langrová 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 

   

  FOTOGRAFIE TŘÍDY 8. A 

149 



 

 

 

Zleva horní řada: Ondřej Michalík, František Ležatka, Pavel Grell, Jáchym Richter, Maxmilián 
Šimek, Oliver Šindler, Štěpán Meluch, Prokop Volný, Ondřej Foltas 
 
Zleva prostřední řada: třídní učitel Samuel Caltík, Jan Martinásek, Petr Kraus, Klaudie 
Štellnerová, Amálie Drozdková, Sabina Loskotová, Tereza Razimová, Vojetěch Himlar, 
Vojtěch Dlabaja  
 
Zleva dolní řada: Daniela Dobešová, Barbora Szwedová, Linda Richtarová, Bára Martiníková, 
Adéla Košnarová, Tereza Juřicová, Adéla Honusová, Anna Šrubařová, Tereza Kašperlíková, 
Anna Horáková  
 
Chybějící žáci: Milan Paulas, Martin Šindler, Adam Tvarůžka 
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Zleva 4. řada: Jan Baláš, Vojtěch Skotnica, Pavel Mrva (ředitel školy), Jindřich Foltas, Vít 
Šustek (zástupce ředitele), Martin Šrubař 
 
Zleva 3. řada: Radim Bejlovec, Jan Hruška, Markéta Tesařová, Karolína Neumannová, 
Gabriela Martinásková, Samuel Caltík, Soňa Šumšalová Glacová, Katrina Boulton (rodilá 
mluvčí), Ondřej Gonsorčík, Šárka Pokludová 
 
Zleva 2. řada: Tomáš Berger, Šárka Klepáčková (sekretářka), Petra Břímková (školní 
psycholožka), Barbora Krayzlová, Eva Bochenská, Marie Indráková, Svatava Fojtíková, Irena 
Janesová, Marcela Bittnerová, Barbora Šeděnková, Hana Orlová, Pavlína Andreeová, 
 
Zleva dolní 1. řada: Michaela Dobešová (asistentka pedagoga), Lucie Fiurášková, Radmila 
Štípková, Radka Horáková, Danuše Berkusová, Magdalena Miláková, Tereza Sláčalová, Sylva 
Roháčková, Petra Piková 
 
Chybějící učitelé: Zuzana Borečková, Zdeněk Kramář, Markéta Ondrušová (MD), Ivana 
Šlachtová 
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Mgr. Pavel MRVA, ředitel školy     

        

Mgr. Vít ŠUSTEK, zástupce ředitele     

     

Mgr. Pavlína ANDREEOVÁ Asistentka pedagoga 

Mgr. Jan BALÁŠ Michaela DOBEŠOVÁ 
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Milé žákyně, 
milí žáci, 
vážení rodiče. 
 Je to až neuvěřitelné, jak tento školní rok uplynul. Sotva jsme se v září 2023 přivítali, 
již opět nastal čas, kdy hodnotíme uplynulých 10 měsíců. 
 Jako první mohu konstatovat, že až na jednu výjimku, všichni žáci úspěšně ukončili 
tento školní rok v řádném termínu a postoupili do dalšího ročníku. A na to můžete být  
právem hrdí. Samozřejmě, každý nedosáhl stanovených cílů a mnohdy výsledná známka  
na vysvědčení v daném předmětu neodpovídá představám. Ale i drobný neúspěch má svůj 
význam. Každý má své silné a slabé stránky. Silné stránky je třeba posilovat a na slabých 
pracovat. Ale to bude až předmětem nového školního roku. 
 Škola ale není jen o známkách. Rád bych všem žákům poděkoval za výbornou  
reprezentaci školy v rámci soutěží a přehlídek, na kterých v rámci okresu, kraje, republiky  
i zahraničí naše škola dosahuje vynikajících výsledků. Chtěl bych poděkovat za organizaci 
mnoha školních akcí – Valašské hry, Unplugged, KAT, KoPr, KoKoS, Memoriálu Ondřeje  
Lazeckého a Šárky Pravdové, Mikulášského turnaje apod., které jsou důkazem obrovské 
energie, organizačních schopností a nasazení. Všechny tyto akce a mnoho dalších jsou  
jedinečné a žádná škola se nemůže chlubit takovou směsicí žákovských aktivit. Současně 
bych rád poděkoval za zapojení do dobrovolnické práce, jako např. dobrovolného  
dárcovství krve, „Srdíčkové dny“, práce v komunitní zahradě apod.. 
 Vážení rodiče. Vám bych předně chtěl poblahopřát k úžasným potomkům,  
na které můžete být právem hrdi. Současně bych vám poděkoval za skvělou, konstruktivní 
a bezproblémovou spolupráci a poskytování zpětné vazby a podnětů, bez kterých nelze 
žádnou instituci dále rozvíjet. I když samozřejmě někdy museli řešit drobné problémy, vždy 
jsme společně nalezli řešení. Současně bych rád poděkoval těm z vás, kteří se aktivně  
zapojují do práce v SRPDŠ a dalších orgánů školy.   
 Vážení rodiče, milí žáci a žákyně. Přeji vám, abyste si po náročném školním roce  
odpočinuli, užili si pohodové dva měsíce a doufám, že se společně, plni sil a energie opět 
setkáme v září 2024 na zahájení dalšího školního roku. 
 Přeji všem krásné léto. 

 

Pavel Mrva 
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Vážený pane řediteli,  
 chci vám vyjádřit poděkování, děláte skvělou práci,  nám jako rodině se úplně změnil 
život k lepšímu, od té doby, co syn navštěvuje vaši školu. Je to dítě,  které se netěší  
na prázdniny,  ale do školy. Úplně se zklidnil a je šťastný,  učení ho baví,  ale co mě úplně 
dojímá jsou Valašské hry - jak ho umíte motivovat, do sportu ho musíme nutit  
a přemlouvat,  díky vaší škole začal hrát stolní tenis a na ty hry se tak těšil a přihlásil se  
na tenis, který hrál naposledy jako předškolní dítě. Dnes říkal,  jak je skvělé být brankářem 
ve fotbale, tak jak si to mohl vyzkoušet,  třeba to nebude naposledy. Prostě nás to moc  
dojalo, přestěhovali jsme se z Ostravy a ani jsme netušili,  jaký poklad nás tu čeká. Napsala 
jsem to v takových emocích, tak snad tam nemá nějaký průšvih s chováním,  ale to by nám 
někdo řekl. No ta výchova chlapců je někdy dřina a kéž by bylo více takových škol, kde děti 
vyhlížejí k učitelům. Tady se to podařilo. V dnešní době nízkých vzorů z internetu děláte 
úžasnou práci. Děkuji.  
 Přeji mnoho úspěchů a žádné problémové lidi.  
 Pěkné léto.  

 
Jana Kubná  
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Adresa  
Gymnázium Mikuláše Koperníka, Bílovec, příspěvková organizace  

17. listopadu 526/18  

743 01 Bílovec  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Identifikační údaje  
IZO školy:  

102 244 936  

IČ školy:  

00601667  

DIČ školy:  

CZ00601667  
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Další informace  
Telefon školy:  

+420 556 411 071, +420 556 414 432  

E-mail:  

gbilovec@gmk.cz 

ID datové schránky: 

txtfgms 

Web: 

www.gmk.cz 
 

 

 

 

Provozní doba  
provoz školy:  

6:30 – 17:00  

sekretariát:  

7:30 – 15:00  

účtárna:  

7:30 – 15:00  
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